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استاندار هرمزگان: 
تامین آب از دریا ، تنها راه نجات 

استان است

نیاز به اهدای فوری خون در هرمزگان 
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۵۰ درصد گوشت مرغ 
مورد نیاز بندرعباس تامین می شود

آغاز کوچ بهاره عشایر از هرمزگان 
 خبر اختصاصی // سرپرســت مرکز رشد واحد های فناور شهرســتان میناب با بیان اینکه دیدی 
که برای این مرکز به عنوان مرکز رشــد شرق اســتان وجود دارد یک دید وسیع تری است، گفت: 
 با توجه به موقیعت اســتراتژیک حوزه مکران، این مرکز با رشدی که می تواند داشته باشد قابلیت 

تبدیل شدن به نمایندگی مرکز رشد حوزه مکران را دارد.

   رســول اعتمادی پور در گفت وگو با خبرنگار روزنامه دریا با اشاره به نیاز شهرستان میناب به عنوان دومین 
شهرستان بزرگ استان هرمزگان به مرکز رشد و نوآوری، اظهار کرد: از این رو مرکز رشد و نوآوری میناب در 
سال۹۹ موفق به اخذ مجوز شد و اولویت تخصصی کاری آن در زمینه کشاورزی است اگر چه فعالیت خود را 

بنابر وظایف اصلی که برعهده دارد آغاز کرده است.
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وعده های انتخاباتی ، یکی از علت های 
شکل گیری مناطق حاشیه نشین
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نماینده ولی فقیه در هرمزگان: 

نوع نگاه به موضوع 
کار و اشتغال در استان 

باید تغییر کند 

مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان:

کارگران ، نیروی مولد
 اقتصاد کشور هستند

ادامه از تیتر یک//
  * وظیفه و رسالت اصلی پارک های علم 

و فناوری
  وی در ادامه وظیفه و رسالت اصلی پارک های 
علم و فناوری و مراکز رشــد را به عنوان یک پل 
راهگشا و راهبردی میان علم و صنعت دانست و 
افزود: تا زمینه شکوفایی ایده های قابل رشد افراد 
تبدیل به محصول نهایی شــود و به جامعه هدف 
ارائه شــود و مورد استفاده قرار گیرد. سرپرست 
مرکز رشــد واحد های فناور شهرستان میناب با 
اشــاره به عمر کوتاه این مرکز، خاطر نشان کرد: 
در بدو ورود دو شــرکت متقاضی وجود دارد که 
یک شرکت پذیرش شده و در مرحله پیش رشد 
قرار دارد و در زمینه خوراک دام فعالیت می کند 
و  دیگــری در بخش گیاهان زینتی قرار اســت 
فعالیت کند و یک شــرکت دیگری هم در زمینه 
 هوش مصنوعی اعلام آمادگی کرده اســت و این 
می تواند باعث شــکوفایی و رشــد بیشتر این 
 مرکز در میناب باشــد.اعتمادی پور، گفت: این 
مرکز با محوریت حوزه شــرق اســتان شــامل 

شهرســتان های رودان، جاســک، بشــاگرد، 
ســیریک و... در قالــب مرکز رشــد و نوآوری 
فعالیــت می کنــد و در حال حاضــر این مرکز 
 در مجتمــع آمــوزش عالــی مینــاب واقع در 
شهرک المهدی قرار دارد و مشغول به فعالیت است. 
وی با بیان اینکه دیدی که برای این مرکز به عنوان 
مرکز شرق استان وجود دارد یک دید وسیع تری 
است، ابراز امیدواری کرد: با توجه به برنامه و رشد 
این مرکز و ظرفیت و موقعیت خاص و استراتژیک 
حوزه مکران قصد داریم با برنامه ریزی دقیق از 
حالت اســتانی خارج و خود را به حوزه مکران 
ارتباط دهیم تا در قالب نمایندگی مرکز رشد حوزه 

مکران فعالیت  کنیم.
* حمایت ها کشوری می شود

  سرپرست مرکز رشد و نوآوری دومین شهرستان 
بزرگ استان هرمزگان، اضافه کرد: اگر این اتفاق 
مهم تبدیل به نمایندگی حوزه مکران رقم بخورد 
به ما به دید اســتانی نگاه نمی شود و با دید ویژه 
کشــوری می نگرند و در نتیجه ، حمایت ها در 
سطح کشوری می شــود.اعتمادی پور در همین 

رابطــه ادامه داد: علاوه بر دیــد و حمایت های 
کشوری، مشــکلات استان و مرکز مکران هم در 
این باره دیده می شــود و در حوزه مکران استان 
سیستان و بلوچســتان از پارک علم و فناوری 
 و مراکز رشــد بســیار قوی برخوردار است و 
می تواند باعث هم افزایی و تقویت همکاری های 

مشترک شود .
* حمایت های مالی و معنوی از شرکت ها

  وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود 
 بــه موضــوع حمایت هــای مرکز رشــد از 
شــرکت ها پرداخــت و گفت: شــرکت ها در 
بــدو ورود در مرحله پیش رشــد تا ۲۲میلیون 
تومــان با کارمــزد پنج درصد و بــاز پرداخت 
 بــا دوره تنفس برخــوردار می شــوند و این 
 حمایــت ها تا مرحلــه بعدی که رشــد نامیده 
می شود بســتگی به طرح تا 400 میلیون تومان 
هم می رسد.سرپرســت مرکز رشــد واحد های 
فناور شهرســتان میناب در ادامــه افزود: علاوه 
بــر حمایت هــای مالی حمایت هــای معنوی 
جهت ارتقای شــرکت هــا نظیــر راهنمایی، 

 مشــاوره، چگونگی کار و بازاریابــی و... ارائه 
 می شــود. اعتمادی پور با توجه به علاقه مندی 
شــرکت های حوزه شــرق، تصریح کــرد: در 
ســال اول پیش بینــی ما بر این اســت که 10 
شــرکت در مرحله پیش رشد و ســه الی پنج 
 شــرکت مرحله رشد داشته باشــیم.وی حضور 
پارک های علــم و فنــاوری را باعث فرهنگ 
سازی، رشــد و اعتماد بیشــتر علم در جامعه 
خواند و گفت: این کار از ظرفیت اشــتغالزایی و 
 درآمد زایی زیادی برخوردار است و از گسترش 
شــغل های کاذب هــم جلوگیری مــی کند.

سرپرست مرکز رشد واحد های فناور شهرستان 
میناب در پایــان از مدیران، جوانان خوش فکر، 
خیرین و همه کســانی که مــی توانند به نحوی 
 در ایــن راه کمک کنند درخواســت همکاری

 کرد تا شاهد پیشرفت هر چه بیشتر استان شود.

سرپرست مرکز رشد واحد های فناور شهرستان میناب در گفت و گو با دریا:

مرکز رشد میناب پتانسیل نمایندگی حوزه مکران را دارد

در اولین روز از هفته کار و کارگر انجام شد  

توزیع 2 هزار بسته بهداشتی بین کارگران حاشیه نشین بندرعباس

سرپرست مرکز رشد واحد های فناور شهرستان میناب در گفت و گو با دریا :

مرکز رشد میناب
 پتانسیل نمایندگی حوزه مکران را دارد
 با توجه به برنامه و رشد این مرکز و ظرفیت و موقعیت خاص و استراتژیک حوزه مکران ، قصد داریم با برنامه ریزی دقیق

 از حالت استانی خارج و خود را به حوزه مکران ارتباط دهیم

گروه خبر // مدیر امور شــعب بانک ملت اســتان 
هرمزگان در راس هیاتی با محمدرضا صفا رئیس اتاق 
بازرگانی بندرعباس و دکتر رضایی دبیر کل اتاق دیدار 

و گفتگو کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، علیرضا رحیمی پور که به تازگی 
سکان مدیریت امور شــعب بانک ملت استان هرمزگان را 
در دست گرفته اســت با همراهی طبسی معاونت اعتباری 
شعب بانک ملت و ناصری رئیس شعبه بندرعباس با ریاست 
اتاق بازرگانی بندرعباس دیدار و گفتگو کردند.رئیس اتاق 
بازرگانی بندرعباس در این دیدار خواســتار حمایت های 

ویژه بانک ها از بازرگانان شد و گفت: دریافت سرمایه در 
گردش می تواند بســیاری از مشکلات واحدهای اقتصادی 
استان را برطرف کند از این رو باید بانک ها نقش خود را در 
تأمین سرمایه در گردش ایفا کرده و در بازپرداخت تسهیلات 

نیز شرایط را برای بخش خصوصی تسهیل کنند.
    محمدرضا صفا بیان داشــت: امروز فرزندان هرمزگان با 
کارآمدی و شایستگی که دارند پست های مدیریتی  مهم و 
کلیدی اســتان را هدایت می کنند که نوید بخش آینده ای 
درخشــان در اقتصاد این استان است. مدیریت امور شعب 
بانک ملت استان هرمزگان نیز در این دیدار بر تعامل هر چه 

بیشتر با بخش خصوصی تاکید کرد و افزود: شاکله اقتصاد 
کشورهای موفق در دستان بخش خصوصی است و امروز 
بیش از هر زمان دیگری بخش خصوصی به حمایت بانک 

ها نیاز دارد. 
  رحیمی پور ادامه داد: یکی از راه های تحقق شــعار سال 
جاری حمایت از بخش خصوصی و تولیدکننده واقعی است 
که در این راســتا دولت و بانک ها باید همکاری بیشتری 
داشته باشند. وی تصریح کرد: امروز مفتخریم که اعلام نماییم 
که بیشترین خدمات بانکی را به تجار و بازرگانان ارائه می 

دهیم و در این مسیر از هیچ کوششی دریغ نخواهیم کرد.

گروه خبر // در اولیــن روز از هفته کار و 
کارگر دو هزار بســته بهداشتی) ماسک( 

بین کارگران حاشیه نشین توزیع شد.
  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا ، ســروان 
پاسدار امیر ارســلان شهبازی رئیس سازمان 
 بســیج کارگــران و کارخانجات ســپاه امام 
ســجاد )ع( استان هرمزگان به همراه مدیر کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مســوول خانه 
کارگــر در اولین اقدام از برنامه های هفته کار 
و کارگر در جمع کارگاران حاشــین نشــین 
)ساختمانی( واقع در بلوار امام حسین حاضر 
شــدند و از نزدیــک با جمعی از این قشــر 

زحمتکش دیدار کردند .

 بــه دلیل رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
این دیدار، صرفا به صــورت نمادین تعدادی 
بسته بهداشــتی همراه با یک چفیه که به نام و 
عکس سردار شهید حاج قاسم سلیمانی مزین 
 بود بیــن کارگران واقع در ایــن مکان توزیع

 شد.
   ســپس راهی انجمن صنفی کارگران و خانه 
 کارگر استان هرمزگان شدند تا با مدیران این 

بخش ها دیدار و گفت و گو کنند.
  لازم به ذکر اســت، رئیس ســازمان بسیج 
کارگران و کارنجات سپاه امام سجاد )ع(  استان 
هرمزگان از مسئول خانه با اهدا لوح سپاسی از 

زحمات این مجموعه تقدیر کرد.

دیدار مدیر شعب بانک ملت استان با رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان

ادامه در همین صفحه

کمای انجام مسئولیت های اجتماعی صنایع هرمزگان 

نوید مســرت بخش انتصاب حضرتعالی به عنوان فرزند برومند 
هرمزگان در مدیریت امور شــعب بانک ملت استان هرمزگان را 

تبریک عرض می نماییم .
 از درگاه ایزد منان مزید توفیقات برای خدمتی سرشــار از شور 

و نشاط و مملو از توکل الهی در جهت رشد و شکوفایی استان 
زرخیر هرمزگان مسألت داریم

اتاق بازرگانی ، صنایع 
معادن و کشاورزی هرمزگان

برادر ارجمند و گرامی
 جناب آقای علیرضا رحیمی پور

صفحه 2 را بخوانید



جرایم دو برابری رانندگان هرمزگانی بخشیده 
می شود 

 گروه خبــر // فرمانده انتظامی هرمــزگان گفت: تخلف های 
 معوق و مشــمول جریمه های دو برابر شــده رانندگی، بخشیده 
می شــود.به گزارش خبرنگار دریا ، ســردار غلامرضا جعفری 
 افزود: دارندگان وســایل نقلیه ای که تخلف های معوق و مشمول 
جریمه های دو برابر شده دارند می توانند با مراجعه به دفاتر پلیس 
10+ لیســت جرائم معوقه و دو برابر شــده خود را که به حالت 
 اصلی برگشته دریافت کنند.وی افزود: افراد می توانند با استفاده از 
درگاه های بانکی یــا پایگاه اینترنتی راهــور 1۲0 ، به صورت 
حضوری و غیرحضوری جریمه های خود را پرداخت کنند.به گفته 
فرمانده انتظامی هرمزگان، مهلت اســتفاده از تخفیف اعلام شده تا 
پایان دی ماه امسال است .وی گفت: درصورتیکه مالکان و رانندگان 
خودرو در مهلت تعیین شــده خلافی خودرو را پرداخت نکنند ، 
 جریمــه دو برابری دوباره اعمال می شود.ســردار جعفری افزود: 
بر اساس قانون جدید، سقف تعیین شده خلافی برای توقیف خودرو 
3 میلیون تومان است و در صورت تخلف خودرویی بیش از این ، 
خودرو توقیف می شود.پیش از این سقف تخلف رانندگی منجر به 

توقیف خودرو، یک میلیون تومان بود.

آغاز کوچ بهاره عشایر از هرمزگان 
  گروه خبر // مدیر امور عشــایر ســازمان جهاد کشــاورزی 
هرمزگان از آغاز کوچ بهاره عشایر از هرمزگان خبر داد. منوچهر 
ســالاری، مدیر امور عشایر ســازمان جهاد کشاورزی هرمزگان 
گفت: کوچ بهاره عشــایر از هرمزگان به مناطق سردســیر آغاز 
شده است.سالاری افزود:امســال با توجه به شرایط آب و هوایی 
و محدودیت های کرونایی، کوچ عشایر با یک ماه تاخیر از ابتدای 
اردیبهشت آغاز شده است.او با اشاره به اینکه تاکنون هیچ فردی از 
جامعه عشایری هرمزگان به ویروس کرونا مبتلا نشده است، افزود: 
برای جلوگیری از اپیدمی بیماری کرونا و خروج سریع تر دام ها از 
استان، کوچ مکانیزه و خودرویی توصیه می شود.مدیر امور عشایر 
سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان گفت: از سه هزار و ۵00 خانوار 
عشــایر هرمزگان، دو هزار و ۶00 خانوار برون کوچ هستند که به 
استان کرمان می روند.سالاری افزود: ۹00 خانوار عشایر استان نیز 
درون کوچ هستند که در شهرستان های رودان و حاجی آباد اسکان 
می یابند.به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان  ، او گفت: دفترچه 
دامداری عشــایر به عنوان برگ رفت و آمد برای نهاد های مسئول 

مورد قبول است.

نیاز به اهدای فوری خون در هرمزگان 
  گروه خبــر // مدیر کل انتقال خون هرمزگان از شــهروندان 
خواســت با توجه به کاهش ذخایر خونی در استان برای اهدای 
خــون مراجعه کنند.به گزارش خبرنگار دریا ، ایمان زارعی گفت: 
بیش از دو هزار و ۵00 بیمار تالاسمی در استان، بیماران تصادفی 
و عمل های جراحی به طور مستمر به خون نیاز دارند.وی با اشاره 
به نیاز خونی همــه گروه ها افزود: شهرســتان های، بندرعباس، 
بندرلنگه، قشــم و میناب نیاز فوری به خون دارند.مدیرکل انتفال 
خون هرمزگان با بیان اینکه آقایان هر سه ماه یکبار و خانم ها هر 
چهار ماه یکبار می توانند خون اهداء کنند، افزود: نیاز به اقدام فوری 
اهدای خون در 14 روز آینده وجود دارد.زارعی گفت: مراکز انتقال 
خون در هرمزگان شامل بندرعباس حد فاصل چهار راه مرادی و 
 فلکه برق، پایگاه انتقال خون بندرلنگه، پایگاه انتقال خون میناب 
 و مرکز خونگیری قشــم میزبان حضور مــردم برای اهدای خون 

است.

خبر

خبری
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سرمقاله

  درحالــی هرمــزگان و بندرعبــاس پایتخــت اقتصاد 
 کشــور لقب دارد که بنگاه های اقتصادی بزرگ و کوچک، 
پالایشگاه های نفت وگاز، بنادر،گمرکات، مناطق آزاد، ویژه، 
تجاری ، صنعتی ومعدنی، کارخانجات فولاد و آلومینیوم و... 
در این منطقه فعالیت دارند و درآمد سرشاری را به جیب دولت 
می ریزند و خزانه را پر می کنند که خود استان سهمی از آن 
ندارد و حتی ۵0درصد از مازاد درآمدی که حق قانونی استان 
است را به هرمزگان نمی دهند ودر چهارسال گذشته آنطور که 
رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان می گوید، بایستی چهارهزار 
میلیارد تومان از این بخش را به استان می دادند که دولت نداد. 
 این درحالیست که روز به روز فقر و محرومیت استان بیشتر 
می شــود ودر فقر خوراکی در صدر استان های کشور قرار 
داریم و بســیاری از خانواده ها در فقر مطلق و شــدید قرار 
دارند که حتی برای معیشت ودارو ودرمان و... درمانده اند و 
برخی نیز جان شان واعضای بدن شان را از دست داده اند. در 
 این شــرایط کرونایی هم که هزاران بیماران کرونایی حتی در 
خانه های شان قرنطینه هستند و بایستی خودشان را تقویت 
کنند که برخی بدلیل فقر مالی، توانایی تقویت بدن شان برای 
غلبه بر بیماری را هم ندارند. در ماه مبارک رمضان هم بسیاری 
از خانواده ها برای تامین سحری وافطاری شان درمانده اند و 
از طرفی دیگر برخی هم که در خانه شان بیمار دارند، توانایی 
تامین دارو، مرغ وماهی و گوشت وحبوبات و برنج و روغن 
و... را هم ندارند و نیاز اســت از آنها حمایت شود که در این 
بخش ها و رفع محرومیت از ســایر بخش های استان نیاز 
 اســت صنایع و بنگاه های اقتصادی استان در راستای انجام 
مســئولیت های اجتماعی و حقی که بر مردم اســتان دارند، 
قــدم پیش نهاده و اقداماتــی را در این بخش هاانجام دهند. 
از طرفی دیگــر چندین هزار خانواده محروم اســتان فاقد 
کولر هستند وبایســتی با گرمای هوا بسوزند وبسازند که در 
این حوزه هم نیاز اســت که صنایع مشارکت داشته باشند و 
کولر نیازمندان را تامین کنند. صنایع بایستی اثرگذار باشند و 
مردم اثرات وجودی شان را به غیر از آلودگی، گرانی مسکن، 
دود و ترافیــک، در حوزه های مثبت نیز مشــاهده نمایند.
بطور حتم اگر تعداد کمتری از این صنایع در اســتانی دیگر 
 بود که در برخی مناطق کشــور داریم ومشاهده می شود که 
بهترین خدمات را به آن اســتان ها وساکنانش می دهند که 
در اســتان هرمزگان متاســفانه چنین نبوده است ونیازمند 
 اتخــاذ تدابیر لازم در این حوزه می باشــد. گرچه برخی از 
صنایع اقداماتی اندک و محدود در برخی حوزه ها داشته اند، 
اما نیاز است تمام شان اقدامات گره گشا و اثرگذاری را داشته 

باشند.
  علی زارعی

کمای انجام مسئولیت های اجتماعی 
صنایع هرمزگان 

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: با 
توجه دسترسی آسان و نزدیکی به دریا 
درحال حاضــر تامین آب از این طریق 
تنها راه نجات استان از بحران بی آبی 

است. 
   فریــدون همتی افــزود: هرمــزگان از 
استان های فرا خشک محسوب می شود و 

بیش از دو دهه خشکسالی، شرایط آبرسانی 
در این اســتان را سخت کرده  لذا تاکید بر 
تامین منابع آبی دریایی اســت. وی ادامه 
داد: با توجه بــه کاهش بارندگی و کمبود 
منابع آب زیرزمینی، تامین آب شــرب در 
هرمزگان بــا تکیه بــر پروژه های بزرگ 
شیرین سازی آب دریا در حال انجام است 
و در این راســتا آب شیرین کن های بسیار 

خوبی در استان راه اندازی شده است.
  اســتاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه در 
شرایط خشکســالی وکم بارشی باید قدر 

هر قطره از این آب را بدانیم، اظهار داشت: 
مصرف بهینه آب و جلوگیری از هدر دادن 
آن از موارد بســیار مهمی اســت که باید 
مورد توجه قرارگیرد. همتی یاد آور شــد: 
ظرف چهار ســال اخیر اقدامات کم نظیر و 
بســیار مهمی در راستای تامین آب پایدار 
در هرمزگان با سرمایه  گذاری های بزرگ 
توســط دولت صورت گرفتــه و در حال 
حاضر معــادل نیمی از مصــرف آب در 
هرمزگان از طریق شیرین سازی آب دریا 
با احداث آب شیرین کن ها تامین می شود.

مدیرعامل آب وفاضــلاب هرمزگان 17 
اســفندماه ۹۹ گفته بود میزان آب تولیدی 
توسط آب شــیرین کن ها در استان تا سال 
۹۲ حدود 1۵ میلیون مترمکعب بوده که این 
میزان در سال ۹۹ به ۹0 میلیون مترمکعب 
در سال رسیده است.امین قصمی در بازدید 
نماینــده ولی فقیه در هرمــزگان و امامان 
جمعه شهرستان های استان از آب شیرین 
کن 100 هزار مترمکعبی  بندرعباس افزود: 
هرمزگان تا سال ۹۲ از ظرفیت ۲0 سایت 
آب شیرین کن بهره می برد که این ظرفیت 

در ســال ۹۹ اواخر دولت دوازدهم به 47 
سایت رسید.وی بیان داشت: وجود ۲ آب 
شــیرین کن بزرگ در مرکز اســتان اتفاق 
خوبی برای رفع کمبود آب به شمار می رود 
که ضمــن ظرفیت ســازی جدید، باعث 
خواهد شــد میزان برداشــت آب از منابع 
شرق هرمزگان نیز کاهش یابد.به گزارش 
ایرنا ؛ این مسوول اظهارداشت: ظرفیت آب 
شیرین کن ها برای تامین آب هرمزگان در 
شرایط بحرانی و خشکسالی به ویژه تابستان 

پیش رو قابل لمس تر است.

استاندار هرمزگان: 

تامین آب از دریا ، تنها راه نجات استان است

 گروه خبر //  مســئول بسیج سازندگی سپاه 
امام ســجاد )ع( هرمزگان گفت: بیش از ۱۴۰۰ 
تن پیاز را بدون واســطه و با قطع کردن دست 

دلالان به استان های دیگر ارسال کردیم. 
  یاســین باوقار اظهار کرد: جهاد کشاورزی حجم 
وســیعی از پیاز تولیدی کشاورزان مناطق مختلف 

هرمزگان را با نرخ تضمینی ۵۹۵ تومان به ازای هر 
کیلو خریداری کرده اما بدلیل تولید بسیار زیاد این 
محصول، امکان انبار آن در فضای سربســته میسر 

نیست.
  وی افزود: در همین راســتا بســیج سازندگی با 
همــکاری گروه های مختلف جهادی و بســیجیان 

مناطق مختلف اســتان تاکنون 1400 تن محصول 
تولیدی خریداری شده تضمینی را به مناطق مختلف 

کشور حمل کرده است.
  مسئول بســیج سازندگی ســپاه امام سجاد )ع( 
هرمزگان همچنین به کمک های انجام شده از سوی 
گروه های جهادی به منظور برداشــت این محصول 

بدلیل نبــود کارگر و به صرفه نبودن اســتفاده از 
کارگر برای برداشت این محصولات اشاره و عنوان 
کرد: گروه های جهادی از دیگر اســتان های کشور 
نیز برای این منظور به هرمــزگان آمدند و در این 
کار مشــارکت خوبی شکل گرفت.سرهنگ باوقار 
ادامه داد: هم اکنون پیاز با نرخ مناســبی در استان 
و در استان های همجوار عرضه می شود که حاصل 
همکاری های خوب انجام شده در این زمینه است.

به گزارش مهر ، وی ابرازامیدواری کرد بتوان تجربه 
مشارکت گروه های جهادی در این زمینه را به سایر 

محصولات کشاورزی استان نیز تسری داد.

مسئول بسیج سازندگی سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان:

۱۴۰۰ تن محصول پیاز به استانهای کشور ارسال شد

پشت پرده سیاست 

 امــا این نامه انتقادهایی را نیز در پی داشــت،مثلا عبدا... گنجی فعال اصولگرا و   
مدیر مســئول روزنامه جوان در توییتی نوشت:»۲۲نماینده محترم مجلس که از 
جناب رئیســی درخواست حضور در انتخابات کرده اند، حتما دلسوزانه است.اما 
نگاه فرامتنی به درخواســت خود نداشته اند.در نظام پارلمانی چنین امری معقول 
اســت اما در نظام ریاستی این سؤال طرح می شــود که با فرض پیروزی،فردای 
انتخابات چگونه می خواهند بر دولت نظارت کنند؟«دو روزپیش نیز پویش دعوت 
از سیدابراهیم رئیسی توسط جمعی از فعالان دانشجویی و استادان حامی وی در 

دانشگاه تهران راه اندازی شد.
انعکاس

تابناک نوشت : جبهه اصلاحات ایران )نهاد اجماع ساز( وارد مصادیق انتخاباتی 
برای انتخابات ریاست جمهوری شده است؛ جایی که گفته می شود قرار است 1۵ 
کاندیدای معرفی شده از سوی احزاب مختلف در جریان اصلاحات مورد بررسی 
قرار بگیرند. »محمدعلی افشــانی، محسن هاشمی، اسحاق جهانگیری، مسعود 
پزشکیان، محمدرضا عارف، محمدجواد ظریف« و حتی »علی لاریجانی« جزو 

افرادی هستند که در این فهرست حضور دارند.
عصرایران نوشت  : یک منبع نزدیک به دکتر ولایتی به خبرنگار عصرایران گفت: 
هیچ یک از فرزنــدان آقای ولایتی در انتخابات شــوراها ثبت نام نکرده اند و 
تصمیمی هم برای شرکت در انتخابات ندارند. پیشتر برخی رسانه ها از ثبت نام 

فرزندان ولایتی در انتخابات شوراها خبر داده بودند.
فرارو نوشــت:  منوچهر متکی، وزیرخارجه پیشین کشــورمان درباره وضعیت 
جریان اصلاح طلب در انتخابات ریاســت جمهوری سیزدهم گفت: معتقدم که 
اصــلاح طلبان در این مرحله با توجه به کارنامه ای که از خود به جا گذاشــتند، 
یــک نگاه حیات و ممات به انتخابات دارند و با تمام وجود وارد صحنه خواهند 
شــد.اوهمچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا با محمود احمدی نژاد در 
ارتباط است و آیا او به میدان انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم ورود خواهد 

کرد یا خیر؟ گفت: بروید سراغ سوال بعدی لطفا!
نامه نیوز نوشت : بیژن مقدم، فعال سیاسی اصولگرا درباره چرایی به تعویق افتادن 
تصمیم گیری سیدابراهیم رئیســی برای کاندیداتوری بیان کرد: می تواند دلایل 
متعددی برای شــخص آقای رئیسی وجود داشته باشد. یکی این است که اساسا 
تصمیمی نداشــته باشد. دوم آن که مردد باشد یعنی تردید داشته باشد که بیاید یا 
نیاید. ســوم این که منتظر است شرایط اجتماعی به گونه ای فراهم شود که بدون 
 آن که او اراده کند، او را به صحنه بکشــانند. چهــارم این که کاندیداهای اصلی 
حواس شــان هست که اگر زود اعلام حضور در صحنه انتخابات کنند، به همان 

نسبت فرصت را برای تخریب به رقیب داده اند.
برنا نوشت : »محســن رهامی«، داوطلب ریاســت جمهوری 1400، با اشاره به 
تصمیماتــی که در باره کابینه احتمالی خود پــس از پیروزی در انتخابات خواهد 
داشــت، گفت: برای وزارتخانه ها فهرستی طراحی کرده ام اما وزیرانی که از دولت 
فعلی باشــند عموما در این فهرست نیستند و دلیل آن هم سن بالای آن هاست.او 
افزود: اما به عنوان مشاور از بعضی وزیران دعوت کرده ام و با آن ها مشورت داشتم.

پویش دعوت از رئیسی به بهارستان رسید 
کمتر از دو ماه تا انتخابات ریاست جمهوری باقی مانده است و اصولگرایان با همان 
چالش همیشگی یعنی ایجاد اجماع و وحدت مواجه هستند. اگرچه تجربه انتخابات 
۹۶ این امیدواری را ایجاد کرده که بتوانند روی یک گزینه به اجماع برســند اما این 
موضوع به آنان اطمینان خاطر نمی دهد. دلیلش نیز روشن است. اکثر اصولگرایان از 
ابراهیم رئیسی به عنوان گزینه مورد اجماع نام می برند و تردیدهایی که در کاندیداتوری 
او ایجاد شده، این نگرانی را ایجاد می کند که دوباره به چند کاندیدایی برسند. توجه 
به این نکته را می توان در اظهارات منوچهر متکی، سخنگوی شورای وحدت دید. او 
گفته بود: »انتخابات ۹۶ را باختیم اما دســتاورد ما این بود که نشان دادیم بر خلاف 
۹۲ می توانیم به یک اجماع قابل اعتنا برسیم. بنابراین ۹۶ یک باخت نبود بلکه یک 
برد در همگرایی و کسب یک رقم قابل توجه در آرا بود. اکنون هم الگوی ۹۶ باید 
اساس کار باشد زیرا اگر با الگوی ۹۲ حرکت کنیم یعنی پذیرفته ایم که رقیب میدان 
دار انتخابات باشد.«بسیاری از رسانه ها و تحلیل گران سیاسی نیز معتقدند در صورت 
نیامدن رئیسی احتمالا اصولگرایان قادر به اجماع نیستند و با چند کاندیدای متفاوت 
وارد عرصه خواهند شد. شاید به این دلیل بوده است که بیش از ۲۲0 نماینده مجلس 
شورای اسلامی در نامه ای خطاب به سید ابراهیم رئیسی، با تشریح وضعیت و شرایط 
اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی کشور و تبیین شاخص های رئیس قوه مجریه 
مطلوب آینده، از وی برای حضور و نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری ۲۸خرداد 
دعوت کردند.به گزارش ایسنا، در بخشی از متن نامه این نمایندگان  که البته اسامی در 
نامه موجود نیست،  در دعوت از آیت ا... رئیسی برای نامزدی انتخابات آمده است:

» با وجود آن که در بدنه کارشناسی و مدیریتی قوه مجریه، عناصر و نیروهای توانمند، 
متعهد و انقلابی و دارای دغدغه فراوان هستند، اما متاسفانه هسته مرکزی دولت کنونی، 
به واسطه ضعف بنیان های تئوریک، رخوت و خمودگی عملی و فقدان باورمندی به 
توان داخلی، طرح و برنامه و راهبرد کلانی برای پیشرفت و توسعه درون زای کشور 
بر مبنای بهره گیری از ظرفیت های  داخلی ندارد و به طور روزمره با فرافکنی، منازعه 
گرایی، عملکرد جزیره ای و حاشــیه سازی عملًا توان و سرمایه کشور را هرز می 
برد. مهم ترین و شاید تنها ایده و وعده دولت یعنی رفع مشکلات از طریق مذاکره نیز 
همان گونه که قابل پیش بینی بود، از همان ماه های نخست پس از توافق هسته ای 
با بدعهدی و پیمان شکنی طرف مقابل رو به افول رفت و امروز کمتر کسی است که 
در شکست مطلق آن ایده، تردیدی در ذهن داشته باشد. از دیگر سو، نیک می دانیم 
که بخش عمده و اساســی مدیریت های کشور در عرصه ها و حوزه های گوناگون 
در اختیار قوه مجریه و شخص رئیس جمهور است... بر همین اساس ما نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی ، امضا کنندگان این نامه، ضمن احترام به همه شخصیت های 
بزرگواری که برای حضور در عرصه انتخابات آتی ریاست جمهوری اعلام آمادگی 
کرده اند و اذعان به توانمندی ها و صلاحیت های آن ها، بر این اعتقادیم که از منظر 
شمولیت شاخص ها و نیز توان اجماع سازی سیاسی و جذب آرای اکثریت مردم، 
جناب عالی نامزد اصلح و اولی به شمار می آیید. بنابراین فارغ از جایگاه حقوقی و 
نیز با تاکید بر اصل استقلال قوه مقننه و اعمال کامل اختیارات نظارتی مجلس در قبال 
دولت آتی، از شما برای حضور در این عرصه خطیر دعوت به عمل می آوریم و اذعان 

داریم که در شرایط کنونی ورود به این عرصه، مجاهدتی عظیم به شمار می آید.«

تازه های مطبوعات

اعتماد -  این روزنامه با اشــاره به کاندیداهای کارگزاران برای انتخابات ریاست 
جمهوری ســیزدهم نوشت: بعد از ظریف و محسن هاشمی از سال جدید دوباره 
زمزمه هایی درباره احتمال کاندیداتوری جهانگیری شنیده شد. با این حال چنان 
چه جهانگیری تصمیم خود را بــرای کاندیداتوری بگیرد، احتمالا از میان دیگر 

احزاب اصلاح طلب چندان حامیان جدی و مهمی نخواهد داشت.
آفتاب یزد - این روزنامه با اشــاره به  نقاط قــوت آذری جهرمی برای حضور 
درانتخابات نوشت:  »مهم ترین امتیاز وی جوانی است و امتیاز بعدی حضور در 
شبکه های اجتماعی.  باید ظن دیگری را جدی گرفت، یعنی آذری جهرمی تمایل 
دارد سرمایه خود را در انتخابات ریاست جمهوری خرج کند.البته این احتمال هم 
وجود دارد که وی و نزدیکان او تمایل نداشته باشند آذری جهرمی در این انتخابات 

خرج شود و به نوعی ذخیره انتخابات 140۸ باشد. «
هفت صبح - یک اقتصاددان  در توصیه به  تولید کنندگان گفت که تصمیمات خود 

را براساس دلار ۲۲هزارتومانی بگیرند.
ایران - کیومرث اشتریان، استاد علوم سیاسی دانشگاه تهران به این روزنامه گفت:در 
وضعیتی که جامعه از نامزدهای انتخاباتی انتظار موضع گیری درباره مسئله رفاه و 
معیشت را دارد و نامزدها هم عموماً برنامه مدون و پاسخ متقنی ندارند، این موضوع 
در سطح شعارهای ایدئولوژیک و کلی تقلیل پیدا می کند و برای جذاب تر شدن هم 
با یک عملیات ژورنالیستی به مسئله برجام و دیپلماسی پیوند می خورد و فقط به 

عنوان ابزار ضربه زدن به رقیب در تبلیغات از آن سود برده می شود.
آرمان ملی - رسول منتجب نیا، فعال سیاسی اصلاح طلب در مصاحبه با این روزنامه 
 نوشــت : »معنا ندارد که 10 دولت در کشــور وجود داشته و رئیس جمهور نیز 
یکی از 10 دولت باشــد. در عین حال پاسخ گوی همه ضعف ها و مشکلات نیز 
همان شخص رئیس جمهور باشــد، در صورتی که دولت های دیگری نیز وجود 

دارند.«
سرلشکر باقری: اقدامات چند روز اخیروآینده صهیونیست ها را سر عقل خواهد آورد

  به نظر می رســد پس از خرابکاری در نطنز،راهبرد ایران از صبر استراتژیک به 
پاسخ سریع تغییر یافته است.رئیس ســتادکل نیروهای مسلح در حاشیه مراسم 
بزرگداشت سردار شهید سید محمد حجازی جانشین فقید نیروی قدس سپاه درباره 
حوادث اخیر در فلسطین اشغالی، اظهار کرد: صهیونیست ها فکر می کنند می توانند 
به طور دایم خاک ســوریه را هدف قرار دهند و در جاهای مختلف و در دریاها 
شیطنت کنند و پاسخ نگیرند. به گزارش فارس ،وی افزود: قطعا اقدامات انجام شده 
طی چند روز اخیر و اقدامات آینده که منافع آن ها را به خطر می اندازد ،آن ها را 

سر عقل خواهد آورد و آینده جبهه مقاومت روشن است. 
 سرلشــکر باقری ادامه داد: چیــزی درباره اقدام گر حــوادث اعلام نمی کنیم و 
نمی دانیم چه کســی است اما جبهه مقاومت به صهیونیســت ها پاسخ اساسی 
 خواهد داد. رئیس ستادکل نیروهای مسلح درباره پاسخ ایران در صورت استمرار

 شیطنت های رژیم صهیونیستی، خاطرنشان کرد: معلوم نیست پاسخ ایران چه باشد 
اما رژیم صهیونیستی آرام نخواهد بود.

آن سوی نامزدی تاجزاده برای 1400 
فردانیوز:بخشــی از اصلاح طلبان قصد دارند با معرفی نیروهــای رادیکال و رد 
صلاحیت آنان مدعی شوند فرصت حضور در انتخابات را نداشتند معاون سیاسی 
و اجتماعی پیشین وزارت کشور و از فعالان اصلاح طلب برای انتخابات ۲۸ خرداد 
سیزدهمین دوره ریاســت جمهوری اعلام داوطلبی کرد. سید مصطفی تاجزاده در 
بیانیه ای با اعلام داوطلبی برای انتخابات ریاست جمهوری،  نوشت: برای تغییر و برای 
اصلاحات ساختاری، رویکردی و رفتاری وارد میدان انتخابات ریاست جمهوری 
می شوم.معاون سیاسی وزیر کشور در دولت خاتمی نه تنها سابقه زندان دارد بلکه 
به موضع گیری های تند و رادیکال شهره است. تایید صلاحیت نشدن او بدیهی تر از 
آن اســت که اصلاح طلبان ندانند  و این سوال مطرح است که هدف این جریان از 
معرفی چنین نامزدی چیســت؟ علی علیزاده فعال سیاسی در توییتی نوشت :ورود 
آقای تاجزاده یک معنا دارد؛ بخشی از اصلاح طلبان با توجه به نرخ پایین مشارکت 
در نظرســنجی ها از امکان بسیج پایگاه اجتماعی شان و پیروزی قطع امید کرده و 
تصمیم بر مشارکت نکردن یا تحریم غیرفعال گرفته اند و مقصر را هم رد صلاحیت 
شورای نگهبان معرفی خواهند کرد.فردا نیوز نیز نوشت:این طور که به نظر می رسد 
بخشی از اصلاح طلبان قصد دارند به جای اصرار به ظریف و رضایت دادن به ائتلاف 
با لاریجانی در نبود ســید حسن خمینی  یا کنار آمدن با راهکار ورود با کاندیدای 
حداقلی، چند نیروی شــناخته شــده و رادیکال خود را معرفی کنند و بعد از رد 
صلاحیت آنان نیز با رویکرد طلبکارانه مدعی شوند که فرصت حضور در انتخابات 
را نداشته اند. پیشتر عطریان فر،فعال سیاسی در خصوص کاندیدا شدن تاجزاده گفته 
بود: تاجزاده از دوســتان خیلی خوب ماست ولی تا این لحظه هیچ توضیح منطقی 
برای حضورشان مطرح نشده است. هر شهروند ایرانی می تواند در انتخابات شرکت 
کند لکن یک سری مختصاتی در قانون اساسی تعریف شده برای کاندیداهای ریاست 
جمهوری که مرجع تشخیص شورای نگهبان است. نمی دانم که چرا دوست عزیزمان 

تاجزاده با توجه به این محدودیت ها و ملاک ها اقدام به طرح نام خود کرد. 
دولت،مخاطب اول دستورات ستاد کرونا

 بر اساس نامه روزهای اخیر دولت به همه وزیران و معاونان رئیس جمهور، تاکید 
شده است تمام دستگاه های دولتی موظف اند طی سال 1400 مصوبات ابلاغی از 
ســوی دو ستاد اقتصاد مقاومتی و ملی مقابله با کرونا، اعم از بسته ها، برنامه ها و 
پروژه ها در حوزه تولید، پشتیبانی و موانع زدایی را در اولویت برنامه های اجرایی 
خود قرار دهند و منابع لازم برای مدیریت و اجرای این دستورات را از  منابع داخلی 

و تسهیلات بانکی تامین کنند.
بیش از قبل مراقب آب پایتخت باشید!

با توجه به ابلاغیه ها و دستورات برخی نهادهای بالادستی به تعدادی از دستگاه های 
اجرایی در راستای صیانت از حوضه های آبریز تامین کننده آب شرب شهر تهران، 
مقرر شــده با توجه به پیچیدگی و حساسیت رعایت ملاحظات پدافند غیرعامل 
در این موضوع، اقدامات لازم برای افزایش ایســتگاه های سنجش آلودگی آب و 
تعداد شاخص های مورد سنجش در ایستگاه های موجود در منطقه انجام و موارد 
دیگری که برای تحقق این موضوع مورد نیاز است، برای تصویب به هیئت وزیران 

ارسال شود.

گروه خبــر // ناصری مدیرعامل اتحادیه 
تفاهم نامه ای  هرمزگان  قرآنی  مؤسسات 
قرآنی  فعالیت های  برون سپاری  پیرامون 
بین اتحادیه مؤسسات قرآنی و اداره کل 

اوقاف و امور خیریه استان منعقد شد
  بر اســاس ایــن تفاهم نامه در راســتای 
سیاست های ســازمان اوقاف و جهت ایجاد 
تعامــل و هم افزایــی در فعالیت های قرآنی، 
ارتقای کمی و کیفی با افزایش دایره شــمول 
و ایجاد زمینه های حضور استعدادهای ممتاز 
قرآنی اســتان، کلیه فعالیت های قرآنی اداره 
کل اوقاف هرمزگان به اتحادیه مؤسســات 
قرآنی استان، برون ســپاری شد . مطابق این 
تفاهم نامه مدیریت و اجرای طرح بشــارت 
حفظ ۵ جزء قــرآن کریم به تعداد ۶00 نفر، 
حفظ جــزء 30 قرآن کریم به تعداد ۶00 نفر 
و حفظ کل قرآن کریم بــه تعداد 40 نفر که 
در ســامانه جامع ایران قرآن یا هر سایتی که 

از طرف ســازمان اوقاف اعلام شود، ثبت نام 
کننــد به عهــده اتحادیه مؤسســات قرآنی 
دوره های  .برگــزاری  بود  هرمزگان خواهد 
ارتقای حافظان و قاریــان به تعداد 40 نفر، 
ثبت نام و برگزاری مرحله شهرســتانی چهل 
و چهارمین دوره مســابقات سراسری قرآن 
کریم، برگزاری محافل انس با قرآن کریم در 
نشست های  برگزاری  مختلف،  مناسبت های 
تخصصی با حضور خیرین به منظور افزایش 
موقوفات قرآنی، برگزاری دوره های آموزش 
عمومی قرآن کریم، فعال سازی بقاع متبرکه با 
استقرار مؤسســات توانمند و فعال و اجرای 
دوره های تخصصی تربیت معلم حفظ قرآن 
کریم از تعهدات اتحادیه مؤسســات قرآنی 
هرمزگان در این تفاهم نامه اســت .همچنین 
اتحادیه مؤسســات قرآنی هرمزگان موظف 
است از فعالیت های خود به صورت مستمر، 
منظم و مصور به ادارات شهرستان ها و اداره 

قرآنی اوقاف اســتان گزارش ارائه دهد و در 
هر شهرستان یک مؤسسه معین را جهت عقد 
قرارداد، معرفی کنــد .مطابق این تفاهم نامه، 
تمام فعالیت های قرآنی در هر شهرستان زیر 
نظر اداره اوقاف همان شهرستان خواهد بود.

کلیه ادارات تابعه اداره کل اوقاف هرمزگان، 
موظف به همکاری و پشتیبانی از طرح های 
مــورد تفاهم بــوده و اداره هر شهرســتان، 
موظف به تأمین مالی اتحادیه در راســتای 
اجرای این طرح ها خواهد بود.جهت دهی به 
برخی از نیات منطبق و مرتبط به فعالیت های 
قرآنی و تأمین بخشی از هزینه های برگزاری 
فعالیت هــای قرآنی نیز بر عهــده اداره کل 
اوقاف هرمزگان خواهد بود.به گزارش ایکنا ؛ 
حجت الاسلام بهرام رنجبر، رئیس اداره قرآنی 
اوقاف هرمزگان نیز از ســوی اداره کل، ناظر 
تمام مراحل اجرا از شروع، حین تا پایان کار 

خواهد بود.

واگذاری فعالیت های قرآنی اوقاف هرمزگان
 به اتحادیه مؤسسات قرآنی

   گروه خبر // صید ماهی حلوا سیاه و شوریده از ابتدای 
اردیبهشت تا پایان خرداد امسال در صیدگاه های استان 

هرمزگان ممنوع شد .
  بــه گــزارش  خبرنگار دریا ؛  مدیرکل شــیلات هرمزگان 
گفت: مطابق برنامه ممنوعیت صید برخی آبزیان در آب های 
هرمزگان،صیــد هامور ماهیان و حلوا ســفید نیــز تا پایان 

اردیبهشت ممنوع است.
   عبدالرســول دریایی افــزود: صید میش ماهیــان از 1۵ 
 مرداد تا پایان شــهریور ماه ســال آینده، روش مشتا هم تا 
 پایان اردیبهشــت ماه ســال جاری و صیــد میگو در طول 
ســال به جز فصل صید )اوایل مهر تا پایان آبان ماه( ممنوع 

است.
  وی گفت: همه ســاله با توجه به فصل تخم ریزی آبزیان به 
ویژه گونه های ارزشــمند در فصل بهار، نسبت به اعلام زمان 
ممنوعیت صید اقدام و اطلاع رســانی می شود.هرمزگان 3۲ 
هزار صیاد دارد که با اســتفاده از چهــار هزار و ۵00 فروند 
شناور و پشتیبانی ۲۲ بندر صیادی مشغول به فعالیت هستند و 
این امر بیانگر نقش مهم شیلات در معیشت مردم استان برای 

اشتغال ایجاد شده حوزه آبزی پروری و صنایع است.

صید برخی از آبزیان 
در آب های هرمزگان ممنوع شد 
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بی تناسب
قیر کم شد، جنس رخت آویزمان تغییر کرد
شیر کم شد، رُب و ترکیبات آن تغییر کرد
“بلبلی برگ گلی خوش رنگ در منقار داشت”
از همین رو نامه آمد، نرخ نان تغییر کرد

دیگران با مرغ خوش رفتار مشکل ساختند
شام ما از ران به مُشتی سنگدان تغییر کرد
تا به هر تقدیر، قدری گوشت ارزان تر شود

طبق یک اقدام قاطع، گله بان تغییر کرد
امر فرمودند باید آبزی خواری کنیم

قیمت میگو و ماهی، ناگهان تغییر کرد
نا مدیری اهل تهران، رشوه ای برداشت خورد
پست همکارش در آذربایجان تغییر کرد
بس تحول خواه و چابک کار تغییرات بود

فرم کت شلوار و میزش همزمان تغییر کرد
زندگی هر چند مشکل، با فتوسنتز گذشت
منتها فک صاف شد، کلاً دهان تغییر کرد

   مصطفی مشایخی
عمو سبزی فروش 

رفته بودم تره بار و گله کرد آقایی
که خیار است طلا نیست چه می فرمایی؟
گفت آن مرد فروشنده خواصش عالی ست

بالاخص طبع شما هست اگر گرمایی
گفت آن مردک شاکی که هلو حکمش چیست

گفت گرد است و تپل؛ منشا هر زیبایی
گفت این موز چرا هم رده ی الماس است

گفت تقویت جان است اگر دانایی
گفت ای سفسطه گر سیب چرا یاقوت است

گفت امروز رسید از سبد حوایی
گفت گریان شدم از نرخ پیازت یابو

گفت انگار پی مخمصه و دعوایی
دیدم انگار هوا پس شده و ناجور است

بی صدا دور شدم از وسط بلوایی
سیب کش رفتم و با لحن قشنگی خواندم

»آه اگر از پس امروز بود فردایی«
  سحر بهجو

طنز

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //
عملیات اجرایی طرح ملی بهینه سازی خانه به 
خانه در استان یزد با هدف بهینه سازی مصرف 
و تشویق مشترکین خانگی به استفاده درست 

از منابع انرژی آغاز شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ ابوالفضل اسدی مدیر 
عامل شرکت برق منطقه ای یزد در نشستی که به 
همین منظور برگزار شد، با اشاره این که صنعت برق 
دارای چهار حوزه تولید، انتقال، توزیع و مصرف 
است، گفت: بخش مصرف کمتر به آن پرداخته شده 
و این پروژه ملــی تمرکز بر روی این حوزه دارد.
وی عمده مشکل حوزه مصرف را مساله آموزش 
عملی راهکارهــای مدیریت مصرف و همچنین 
اعتماد و همراهی، به دلیل کمبود ارتباط دو سویه 
با مردم دانست و افزود: باید با تعامل بیشتر با مردم 
 و استفاده از پیشنهادها و نظرات آنها، زمینه بهبود 
خدمت رسانی صنعت برق و تغییر رفتار و الگوی 
مصرف بهینه فراهم گردد تا فرهنگ بهینه ســازی 
انرژی نهادینه شــود.»احمد کردســتانی« معاون 
برنامه ریزی و تحقیقات شرکت برق منطقه ای یزد 
نیز در این نشست طرح ویژه ملی مدیریت مصرف 
خانه به خانه را طرحی دانست که از سوی شرکت 

توانیر و برای فرهنگ ســازی و اجرای اقدامات 
کم هزینه به صورت پایلوت به شرکت برق منطقه ای 
یزد ابلاغ شده است.وی اصلی ترین هدف اجرای 
این طرح را تبدیل مشترکین خوش مصرف به کم 
مصرف و مشــترکین پر مصرف به خوش مصرف 
عنوان و اظهار کرد: بهینه سازی مصرف و تشویق 
مشــترکین خانگی به استفاده درســت از منابع 
انرژی از طریق ســاز و کارهای مرتبط، آموزش، 
فرهنگ ســازی و اطلاع رسانی نسبت به جایگاه 
مصرف بهینه انــرژی در اقتصــاد ملی و حفظ 
محیط زیست و تقویت اعتماد دو سویه و تعامل با 
مشترکین، نیز از دیگر اهداف طرح مدیریت مصرف 
خانه به خانه است.کردستانی ادامه داد: در این راستا 
هماهنگی لازم با ســازمان ها و ذینفعان مرتبط از 
جمله اســتانداری یزد، شرکت توزیع نیروی برق 
استان و شرکت آب و فاضلاب صورت گرفت و با 
توجه به شیوع گسترده بیماری کرونا و لزوم آموزش 
و فرهنگ سازی در این رابطه، پروژه مذکور به دو 
بخش آموزش مجازی و اجرای اقدامات کم هزینه 
تقسیم شد.معاون برق منطقه ای یزد جامعه هدف در 
نظر گرفته شده در راستای اجرای طرح مدیریت 
مصرف خانه به خانه در اســتان را متشــکل از 

یک هزار مشترک خانگی در بخش های مختلف 
دانست و افزود: این جامعه هدف از میان اقشاری از 
مردم که بیشترین تاثیر را در ترویج امر بهینه سازی 
دارند تعیین شــده است.وی تصریح کرد: با توجه 
به اهمیت ویژه بهینه سازی مصرف آب در استان 
یزد و ضرورت کاهش بار سرمایشی در ایام گرم 
سال، هدف مشترک بهینه سازی مصرف آب و برق 
در دستور کار قرار گرفته است.این مسئول صنعت 
برق استان، اجرای سیاست های کلی اصلاح الگوی 
مصرف در بخش خانگی، آگاه سازی مشترکین از 
وضعیت مصرف برق، افزایش مشارکت و اعتماد در 
ارتباط دو سویه مشترکین و صنعت برق، کاهش 
مصرف خانگی همراه با حفظ رفاه خانواده و ایجاد 
کسب و کارهای جدید و حمایت از کارآفرینی سبز، 
استارتاپ ها، شرکت های دانش بنیان و شرکت های 
ارائه کننده خدمات انرژی را از دســتاوردهای 
اجرای طــرح مدیریت مصرف خانــه به خانه 
برشمرد. کردستانی همچنین ابراز امیدواری کرد 
با اجرای طرح مدیریــت مصرف خانه به خانه، 
بســته های بهینه ســازی و اقدامات کم هزینه در 
بخش آب و برق برای مشترکین خانگی با هدف 

کاهش حداقل ۲0 درصدی مصرف، تعیین شود.

حسن سیلاوی ســرویس اســتان ها // استاندار 
خوزستان با تشریح منابع آبی استان و مشکلات کم 
آبی گفت: امسال با خشکسالی شدید در خوزستان 

رو به رو هستیم. 

   به گزارش خبرنگار دریا ،  قاســم ســلیمانی دشتکی 
در نشست بررســی تنش آبی در خوزســتان در اداره 
 کل مدیریــت بحران اســتان بیــان کرد: بــا توجه به 
 شــرایط پیش آمده هــدف ما در وهله نخســت تامین 
آب شــرب با کیفیت و دبی مورد نظــر، و در وهله دوم 
 به حداقل رســاندن خســارت ها در حوزه کشاورزی 
اســت.  وی با بیان اینکه هم اکنون اقدامات کارشناسی 
در زمینه چگونگی استفاده از منابع آبی موجود در دست 

انجام  اســت توضیح داد: نشست های کارشناسی بدین 
منظور در روزهای آینده به صورت متوالی برگزار خواهد 
شــد تا به یک فرمول مناسبی که اولویت آن تامین کامل 
آب شــرب استان و سایر قسمت ها برسیم تا مردم  لطمه 
نبینند و با کم آبی رو به رو نشویم.اســتاندار خوزستان 
با بیان اینکه کارگروه ها و نشســت های متعددی در یک 
ماه اخیر با حضور مســوولان کشاورزی، ستاد مدیریت 
بحران ، آب و برق و ... برگزار شده گفت: دومین نشست 

مشترک  ســتاد مدیریت بحران و شورای کشاورزی نیز 
برگزار شــد و تلاش می کنیم  تــا مطالب مربوط به این 
مساله مورد به مورد بررسی و مشکلات آن برطرف شود.
به گفته فراز رابعی، معاون سازمان آب  و برق خوزستان 
در تابســتان امسال تامین حقابه زیست محیطی و حقابه 
کشاورزی، به طور کامل امکان پذیر نیست. هیات دولت 
تابستان پارسال، کشت شلتوک را در خوزستان به همراه 
استان های گیلان و مازندران مجاز اعلام کرد.خوزستان 

در 1۵ ســال گذشته با خشکسالی روبه رو بوده که سال 
آبی ۹7-۹۶ یکی از شدیدترین خشکسالی ها بود.در ۲ 
سال بعد از آن با بارندگی  شدید شاهد وقوع سیلاب در 
خوزستان بودیم که سیل ســال آبی ۹۸-۹7 خسارات 
زیادی برجای گذاشت. اکنون با گذشته ۲ سال پرباران، 
نگرانی از بازگشت خشکســالی در خوزستان به وجود 
آمده است.  استان خوزستان با تولید سالانه 17.۲میلیون 
تن محصولات زراعی و باغــی و عمل آوری 1۲۸ نوع 
محصــول، از نظر کمیت و تنوع تولید جایگاه نخســت 
کشــوری را دارد.  گندم، جو، ذرت دانه ای و علوفه ای، 
نیشکر، گل، محصولات جالیزی و صیفی، خرما، مرکبات، 
برنج، کنجد، کلزا و چغندرقنــد از مهمترین محصولات 

تولیدی خوزستان هست.

استاندار خوزستان: 

امسال با خشکسالی  شدید رو به رو هستیم

آغاز اجرای طرح ملی بهینه سازی خانه به خانه در یزد

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
یزد گفت: در سه ماه اولی که یزد درگیر 
کرونا شــد، ۱۶ هزار کارگر بیمه شده به 
دلیل بیکاری ناشی از تعطیلی واحدهای 

تولیدی و صنعتی در یزد بیکار شدند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، عماد تشــکری 
در نشســت خبری آنلاین خانه مطبوعات با 
اشــاره به تعطیلی برخی واحدهای تولیدی 
اســتان به دلیل شیوع کرونا اظهار داشت: در 
سه ماهه نخست سال گذشته 1۶ هزار نفر به 
دلیل بیکاری ناشــی از تعطیلی واحدها برای 
دریافت بیمه بیکاری در سامانه ثبت نام کردند.
وی عنوان کرد: 13 هزار نفر از این تعداد واجد 

شرایط دریافت بیمه بیکاری شناخته شدند که 
بیمه بیکاری آنها پرداخت شد.مدیرکل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی استان یزد افزود: از ابتدای 
شــیوع کرونا در اســفند ماه 13۹۸ تاکنون، 
یک هزار و ۵۲۵ میلیارد ریال تســهیلات به 
صاحبان کسب و کارهای آسیب دیده ناشی 
از این ویروس در استان پرداخت شد.تشکری 
بیان کرد: 7 هزار و 3۹0 نفر در ســامانه کارا 
برای اخذ تســهیلات ثبت نــام کردند که از 
این تعداد، 7 هزار و ۲۶۸ پرونده با اشــتغال 
1۸ هزار نفر برای ۲ میلیارد و 4۵0 میلیون 
ریال وام به بانک های عامل و موسسه های 
 مالی معرفی شدند.وی یادآور شد: از مجموع 
پرونده های ارســالی به بانک ها، 4 هزار و 

۹7۸ متقاضــی هــزار و۵00 میلیارد ریال 
وام بــرای حفظ و ایجاد اشــتغال 1۲ هزار 
و ۲۸3 نفر دریافــت کردند.مدیرکل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اســتان یزد در بخش 
دیگری از ســخنان خود در مورد ایمنی کار 
در واحدهای تولیدی یــزد ادامه داد: حفظ 
ایمنی در مکان های کاری کارگران بســیار 
حائز اهمیت اســت اما به رغم نظارت های 
انجام شــده، در سال گذشــته ۲۲۲ مورد 
حوادث کار در اســتان یزد ثبت شد که این 
آمار در مقایسه با ســال ۹۸ با کاهش ۲4 
درصدی مواجه بوده است.تشــکری در این 
نشست همچنین به تشریح وضعیت تعاونی ها 

همچنین صادرات استان یزد پرداخت.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی یزد:

کرونا ۱۶ هزار کارگر را در یزد بیکار کرد

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار یزد گفت: 
در ماه رمضان کنترل قیمت کالاهای مصرفی شهروندان در بازار 
باید همواره مستمر باشد تا مردم در تامین اقلام مورد نیازشان 
با مشکل مواجه نشوند و نسبت به عرضه گوشت مرغ و تخم 

مرغ هم مشکلی وجود ندارد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ در ســتاد تنظیم بازار استان اظهارکرد:

پیش بینی های لازم برای مقاطع زمانی که امکان افزایش نیاز مردم به 
کالاهای اساسی در بازار وجود دارد باید صورت گیرد تا در این زمینه 
مشکلی بروز نکند و نسبت به تامین اقلام مورد نیاز مردم در چنین 
مواقعی چاره اندیشــی شود.مدیرکل دفتر هماهنگی امور  اقتصادی 
استانداری یزد هم در این نشســت گفت: برخی واحدهای تولیدی 

خودسرانه قیمت ها را افزایش دادند که سال گذشته  نیز این مشکل 
وجود داشــت. محمد زاده رحمانی افزود: اگر این موضوع ادامه پیدا 
کند به صورت قاطع با متخلفان برخورد و به اداره تعریزات حکومتی 
معرفی می شوند. مدیرکل دامپزشکی یزد هم گفت: در سال جاری ۲0 
هزار راس دام به اســتان حمل شد که ۲ هزار راس آن سنگین است. 
علی فاتحی نیا افزود: تاکنون میدان عرضه دام در استان وجود نداشته 
 است  که برای نخســتین بار این مرکز در شهرستان مهریز به زودی 
راه اندازی می شود. سید مسعود عظیمی معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری یزد هم گفت: به دلیل افزایش قیمت ها سبد غذایی مردم 
تغییر کرده و استفاده از گوشت بلدرچین و بوقلمون جایگزین گوشت 
قرمز شده است. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد هم گفت: 
با هماهنگی، همکاری دستگاه های و نهادهای دولتی استان کالاهای 
اساســی مورد نیاز مردم تامین شده است. محمدرضا علمدار یزدی 
افزود: تاکنون مشکلی در زمینه تامین و توزیع اقلام ضروری در استان 
گزارش نشد. مهدی غیب اللهی معاون سازمان جهادکشاورزی یزد 
هم در این نشســت گفت: روزانه 7۸ تن تخم مرغ در اســتان تولید 
 که 3۶ تن آن در اســتان عرضه و مابقی به دیگر اســتان ها ارسال 
می شود.علی اســدی نماینده انجمن شن و ماسه یزد هم گفت: 70 
درصد شن و ماسه استان از سوی واسطه ها خریداری می شود که آنها 
 با ۲ برابر قیمت آن را به مشتری می فروشند ، لازم است در این زمینه 

چاره اندیشی شود. 

استاندار یزد: 

کنترل قیمت کالاها در بازار مستمر باشد

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
کرمان در مورد استانداردهای جهانی در تعداد ایستگاه های لزره نگاری 
 اظهار کرد: طبق اســتانداردها باید در هر 5۰ کیلومتر یک ایســتگاه 

لرزه نگاری نصب شود که فاصله زیادی با این استاندارد داریم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجید ســعیدی با اشاره به افتتاح آزمایشی ایستگاه 
لرزه نگاری در شهرستان کرمان گفت: این ایستگاه لرزه نگاری باند پهن به صورت 
آزمایشــی در روستای کشیتوئیه شهداد با همکاری موسسه ژئوفیزیک دانشگاه 
تهران راه اندازی شد.وی درباره ایستگاه لرزه نگاری کشیتوئیه گفت: این ایستگاه 
دائمی است و گسل های نایبند، لکرکوه، سیرچ، گلباف و شهداد را تحت پوشش 
قــرار می دهد.مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری کرمان میزان هزینه کرد این 

ایســتگاه را حدود 1۵ میلیارد ریال اعلام کرد و در ادامه در مورد استانداردهای 
جهانی در تعداد ایستگاه های لزره نگاری اظهار کرد: طبق استانداردها باید در هر 
۵0 کیلومتر یک ایستگاه لرزه نگاری نصب باشد که فاصله زیادی با این استاندارد 
داریم.وی با اشاره به تفاهمنامه استانداری کرمان و موسسه ژئوفیزیک دانشگاه 
تهران اظهار کرد: با این تفاهمنامه به دنبال توسعه ایستگاه های لرزه نگاری استان 
هستیم و مقرر است امسال هفت ایستگاه لرزه نگاری در استان راه اندازی شود که 
سه مورد آن جدید است و مابقی آنها نیز ایستگاه های موقتی هستند که با جابجایی 
و کارهای فنی به ایستگاه های ثابت تبدیل خواهند شد.سعیدی بیان کرد: در حال 
حاضر هشت ایستگاه لرزه نگاری در استان کرمان وجود دارد و 3 ایستگاه جدید 

نیز به آن اضافه خواهد شد که تعداد این ایستگاه ها به 11 ایستگاه می رسد.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // سخنگوی دانشگاه 
علوم پزشکی یزد با اشاره به نوســان آمارهای کرونایی در 
استان تاکید کرد: نباید به کاهش آمار استان دلخوش کرد زیرا 
این احتمال وجــود دارد که این وضعیت آماری روزهای آتی 

صعودی و بسیار نگران کننده شود. 
   دکتر ابراهیم ســلمانی ضمــن بیان این مطلب، افــزود: امروز 
بســتری های مشکوک به کرونا در اســتان یزد به ۶0۹ نفر رسیده 
که ۹۹ نفر از آنها به دلیل وخامت حالشــان در بخش مراقبت های 

ویژه حضور دارند.به گفته ی وی، در شبانه روز گذشته تعداد 1۶1 
بیمار مشکوک به کرونا در بیمارستان های استان پذیرش شدند.این 
مسئول یادآور شد:براساس آمارهای موجود از ابتدای شیوع کرونا 
تعداد مبتلایان استان از مرز 40 هزار بیمار گذشته و بیش از 1۵00 
بیمار کووید 1۹ در استان نیز فوت کرده اند.سلمانی به شیوع کرونای 
هندی در هند و پاکستان اشاره و تصریح کرد: همشهریان همچنان 
شــیوه نامه های بهداشــتی را رعایت و از برگزاری دورهمی های 

خانوادگی و حضور در سطح شهر جدا خودداری کنند.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // استانداربوشهرگفت: در 
راستای پیشــگیری از ورود ویروس کرونای جهش  یافته هندی، 
تخلیه محموله لنج های تجاری در بنادر منوط به انجام تست کرونای 

خدمه شناورها است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عبدالکریم گراوند در نشســت ستاد مقابله 
با ویروس کرونا در اســتان بوشهر افزود: باتوجه به اینکه در کشورهای 
حاشیه خلیج فارس نیروهای هندی بسیاری فعالیت و رفت و آمد می کنند 
باید خدمه شناورهای تجاری مراقب باشند به این ویروس مبتلا نشوند. 
وی بیان کرد: باید تمام راهکارهای لازم برای جلوگیری و پیشــگیری 

از ورود ویــروس جهش یافته جدید کرونــا با عنوان ویروس هندی به 
استان بوشهر به کار گرفته شود. استاندار بوشهر اضافه کرد: افزایش شمار 
مبتلایان به ویروس کرونا، بســتری ها و فوتی ها به دلیل سهل انگاری در 
رعایت پروتکل های بهداشتی است.وی با اشاره به برخی دورهمی ها در 
منطقه گورکات شهرستان تنگســتان ادامه داد: خانه باغ ها در گورکات 
تنگســتان مورد بازرســی و نظارت قرار می گیرند و در صورت برپایی 
هرگونه دورهمی و تجمع، بدون وقفه پلمب و با خاطیان برخورد قضایی 
می شود.گراوند گفت: رعایت حضور یک  سوم کارکنان در دستگاه های 
اجرایی استان بوشهر ضروری است و اگر اداره ای این مصوبه را رعایت 

نکند تعطیل و پلمب می شود.
  رئیس ســتاد  مقابله با کرونا در استان بوشــهر بیان کرد: کنترل تردد 
خودروها در محورهای ورودی استان بوشهر باید با جدیت انجام شود و 
کارکنان دستگاه های اجرایی که در خارج از مرکز شهرستان سکونت دارند 
و باید بین دو منطقه تردد کنند، ورود آنها به محل کار خود ممنوع است.

وی افزود: کسبه و اصناف بیشترین صدمه و خسارت را در 14 ماه گذشته 
دیده اند در همین راستا برای حمایت از بخش اقتصاد، هفته آینده در حوزه 
کســب  وکار و برنامه های اقتصادی طرح مهمی در هیات دولت و ستاد 
ملی مقابله با کرونا تصویب می شود.استاندار بوشهر افزود: اکنون وضعیت 
بستری بیماران در بخش کرونایی بیمارستان های استان بوشهر ثابت است 
و باید زنجیره انتقال ویروس کرونا شکسته شود تا شاهد افزایش مبتلایان، 

بستری ها و فوتی ها نباشیم.

راه اندازی 7 ایستگاه لرزه نگاری تا پایان سال در کرمان سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی یزد:

یزدی ها فریب کاهش بستری های کرونایی استانشان را نخورند

تخلیه شناورهای تجاری در بوشهر منوط به تست کرونا ملوانان 

طرح : آصفه جهانی

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم
جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن گسترش خدمات بازرگانی بندرعباس 
راس ساعت11:30 روز جمعه مورخ 1400/2/24 در محل مجتمع 60 واحدی گل گندم به آدرس امیرآباد 
- کوچه عمار یک تشکیل می گردد . لذا از کلیه اعضاء دعوت می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه 
عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانند و یا وکیل / نماینده خود را کتباً معرفی نمایید. 
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی ، تعداد آراء وکالتی 
هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود اعضاء متقاضی اعطای نمایندگی می 
بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/2/23 در محل فوق الذکر ) واقع در امیر آباد - پروژه گل 

گندم( حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت ، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند. 
دستور جلسه: 1- گزارش هیئت مدیره در مورد عملکرد و نظارت سال مالی 99

2- گزارش بازرس در مورد عملکرد و نظارت سال مالی 99
3- طرح و تصویب صورت های مالی منتهی به سال 99 

4-  طرح و تصویب بودجه پیشنهادی هیئت مدیره برای سال 1400
5- تصمیم گیری در خصوص نحوه اخذ تعهد و ضمانت از اعضایی که سند آنها صادر شده لکن وجوء بدهی 

خود را کامل پرداخت ننموده اند . 
6- تصمیم گیری در خصوص نحوه اخذ ضمانت های مالی از اعضاء مربوط به هزینه های نامشخص آتی 

من جمله دارائی تامین اجتماعی - کلیه ارگان ها و ادارات و موسسات و اشخاص - شرکتها و سایر
 7- تصمیم گیری درخصوص هزینه اخذ سند

۸- تصمیم گیری و تصویب عضویت در اتحادیه تعاونی های مسکن کارمندی یا دولت
۹- تصمیم گیری و تصویب افزایش سرمایه شرکت تعاونی

شرکت تعاونی مسکن  گسترش خدمات بازرگانی بندرعباس

تعاونی مسکن کارکنان گسترش خدمات بازرگانی بندرعباس
تاریخ انتشار آگهی : 1400/02/07 
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اقتصادی

 ریختن زباله به داخل دریا ، زندگی جانوران دریایی را با خطر روبرو می کند
واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

۵۰ درصد گوشت مرغ مورد نیاز بندرعباس تامین می شود
  سرویس اقتصادی //  رئیس اتحادیه مرغ فروشی های بندرعباس گفت: 
این شهرستان درحالت عادی روزانه 70 تن گوشت مرغ نیاز دارد که درحال 
حاضر ۵0 درصد آن تامین می شــود. علی رحیمی اظهار داشــت:  درحال 
حاضر که ماه مبارک رمضان اســت نیاز شهرستان بندرعباس به روزانه ۸0 
تن گوشــت مرغ افزایش یافته است و با کمبود این گوشت روبه رو هستیم.
وی ادامه داد: ســازمان جهاد کشــاورزی هرمزگان مسوول تولید و تامین 
گوشت مرغ تا در واحد صنفی است که علت کمبود کنونی در بازار را بهتر 
می تواند برای مردم شرح دهد، این سازمان و اداره کل دامپزشکی هرمزگان 
می گویند شیوع بیماری آنفولانزا در مرغداری های بستک موجب این کمبود 
 در بازار شده است.وی اضافه کرد: مساله دیگر همکاری نه چندان مناسب 
مرغداری ها و وجود مرغ گردان ها یا همان دلالان در چرخه توزیع مرغ نیز 
بر مشکل ها افزوده است به گونه ای که برخی از این ها مرغ را از تولید کنندگان 
خریداری و کشتار کرده و به کسی که مبلغ بیشتری بپردازد می دهند.رییس 
اتحادیه مرغ فروشی های بندرعباس تصریح کرد: علاوه براین کشتارگاه ها 
اطلاعات را به موقع منتشــر و در اختیار واحدهای صنفی قرار نمی دهند، 
همچنین به واحدهای صنفی که تازه ساماندهی شده اند مرغ تحویل نمی دهند.

به گزارش ایرنا ؛ رحیمی تاکید کــرد: هر میزانی مرغ در اختیار واحدهای 
صنفــی قرار گیرد در بازار توزیع می کنند تا مردم در تامین غذای مورد نیاز 

خود دچار مشکل نشوند.

افزایش تسهیلات نوسازی بافت های فرسوده در هرمزگان 
  گروه اقتصادی // کارشناس بازآفرینی شهری راه و شهرسازی هرمزگان 
گفت: امسال 140 میلیون تومان تسهیلات نوسازی بافت های فرسوده به 
متقاضیان پرداخت می شود.به گزارش خبرنگار دریا ، فرناز زمانی افزود: 
40 میلیون تومان از این تسهیلات از محل قرارداد عاملیت صندوق توسعه 
ملی با سود ۹ درصد، ۵0 میلیون تومان از این تسهیلات از محل منابع بدون 
سپرده بانک مسکن با سود 1۸ درصد و ۵0 میلیون تومان نیز از محل خرید 
اوراق 1۶ و نیم درصد است.وی گفت: متقاضیان می توانند برای دریافت این 
تسهیلات به آدرس اینترنتی facility.udrc.ir مراجعه کنند.وی افزود: 
متقاضیان پیش از درخواست باید ۲0 درصد از واحد خود را نوسازی کنند 
و سند مالکیت هم داشته باشند.4 هزار و 1۹0 هکتار از مساحت هرمزگان 

و 40 درصد از شهر بندرعباس را بافت های فرسوده تشکیل می دهد.

رونمایی از غرفه سرمایه گذاری صنعتی، معدنی و تجاری 
در هرمزگان 

 ســرویس اقتصادی // از غرفه فرصت های سرمایه گذاری صنعتی، 
معدن و تجاری استان در محل استانداری هرمزگان رونمایی شد.به گزارش 
خبرنگار دریا ، رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: 
توانمندی ها و نیازمندی های شرکت های صنعتی و معدنی استان در غرفه 
مذکور در زمینه تولید قطعات و تجهیزات است که برای عموم قابل بازدید 
است.خلیل قاسمی افزود: کمیته فرصت های سرمایه گذاری صنعتی، معدنی 
dpe. و تجاری استان غرفه فرصت های سرمایه گذاری به آدرس اینترنتی
hormozgan.ac.ir راه اندازی شده است که سرمایه گذاران برای انجام 

فرآیند سرمایه گذاری می توانند به این آدرس مراجعه کنند.

خبر

امور  هماهنگی  معــاون   // اقتصادی  ســرویس 
واحدهای  گفت:  هرمزگان  اســتانداری  اقتصادی 
جدید مرغداری با رفع موانــع وارد چرخه تولید 

استان می شوند.
   ایرج حیدری در جلسه ســتاد تنظیم بازار استان با 
اشــاره به اهمیت هماهنگی در امر ســتاد تنظیم بازار، 
عنوان کرد: فرمانداران و دســتگاه های اجرایی عضو 
ســتاد، تابع تصمیمات ســتاد تنظیم بازار باشند و از 
انجام اقدامــات جزیره ای در ایــن بخش خودداری 
کنند.وی با اشــاره به تلاش ها برای تامین مرغ استان، 
افزود: با پیگیری های مســتمر بــرای رفع موانع پیش 
روی واحدهای مرغداری اســتان جهت افزایش تولید 
و بهره گیری از تولیدات ســایر استان ها، تلاش است 

مشکلات تامین مرغ اســتان به حداقل ممکن برسد و 
عرضه این محصول در بازار اســتان به صورت مستمر 
در حال انجام اســت.معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری هرمزگان، افزود: با رفع موانع و مشکلات 
واحد های غیرفعال مرغداری، این واحدها وارد چرخه 
تولید گوشت سفید استان خواهند شد که زمینه را برای 
کاهش مشــکلات این بخش با افزایش تولید مهیا می 

 کند.حیدری، افزود: دســتگاه های اجرایی مســئول، 
نظارت ها در زمینه عرضه و توزیع ش مرغ را تشــدید 
کنند تا از عرضه خارج از شبکه یا هرگونه سواستفاده 

احتمالی در بازار این محصول جلوگیری شود.
  حیدری با تاکید بر تشــدید نظارت ها در بازار اقلام 
ضروری، تصریح کرد: تشــدید نظارت های میدانی در 
زمینه اقلام ضروری بســیاری از مشکلات این بخش 

را مرتفع می کند و زمینه ســاز ایجاد آرامش در بازار 
خواهد شد.

   معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان، 
خاطرنشان کرد: ســایر اقلام ضروری مورد نیاز مردم 
اســتان نظیر برنج، روغن، شکر و… به مقدار کافی در 
استان تامین و ذخیره ســازی شده است و دغدغه ای 
در این زمینه براســاس اعلام دســتگاه های اجرایی 

ذیربــط وجود ندارد.به گزارش  مهر، حیدری در همین 
خصوص افزود: ســتاد تنظیم بازار شهرستان ها زمینه 
ارسال کالاهای اساسی به تمامی مناطق استان را تسهیل 

کنند و موانع احتمالی در این زمینه را مرتفع کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان؛

واحدهای جدید مرغداری وارد چرخه تولید می شوند

سرویس اقتصادی //  محمد حسین نوروزی مدیر عامل 
این  شــرکت پالایش گاز سرخون و قشم از انجام پروژه 
زیســت محیطی با عنوان بهسازی تصفیه خانه پساب 

بهداشتی شهرک فجر خبرداد. 
    بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ وی درادمــه بیان کرد : طی 
پایش های انجام شده از وضعیت سیستم تصفیه پساب بهداشتی 
شــهرک فجر به منظور بهسازی این سیستم ، رعایت الزامات 
سازمان حفاظت محیط زیست و همچنین درراستای مسئولیت 
اجتماعی ، بازسازی ،اصلاح  وتعمیر بخش های فلزی و بتنی 

سازه در دستورکار قرارگرفت .
   وی از اهم فعالیت های انجام شــده جهت بهسازی سیستم 
تصفیه خانه پساب بهداشتی شهرک فجر دردوبخش ساختمانی 

و جوشکاری به موارد ذیل اشاره نمود:   

 * بخش ساختمانی : 
• تخریب محل عبور لوله مربوط به مخزن کلاریفایرو قسمت 

کلرزنی .
• تخریب مسیر کلاریفایر و لجن فعال .

• پاکســازی ســطوح بیرونی روی لوله تصفیه آب و رفع 
پوسیدگی لوله ها .

* بخش جوشکاری: 
• جوشکاری وتعویض ورق های ۶ میلی متر مخزن کلاریفایر 

به متراژ 4۲ مترمربع و به ارتفاع یک متر .
•  تعویض ومونتاژ همزن و خرد کن لجن کف .

. air lift تعویض و مونتاژ فیلترمربوط به پمپ •
• تعویــض و مونتاژ لوله ۲ اینچ بــه ارتفاع ۶ متر وبه تعداد 

1۲ عدد .

• برش کاری و تعویض پایه های ساپورت 4 اینچ مربوط به 
لوله های هوا و به ارتفاع ۶ متر.

• برش کاری ، تعویض و نصب پل توسط شاسی تیرآهن 1۸ .
• برش کاری و تعویض حفاظ های مربوط به پل ارتباطی .

• تعویض لوله ۶ اینچ مربوط بــه مخزن کلاریفایرو مخزن 
کلرزنی .

• جوشکاری تیغه های مربوط به جداسازی لجن ازآب .
.  air lift جوشکاری و مونتاژ 3 عدد پمپ •

مهندس نوروزی در پایان گفت: باعنایت به فعالیت های انجام 
شده و انجام تعمیرات اساسی، برگ زرین دیگری درراستای 
حفاظت از محیط زیست و مدیریت مصرف آب  ، دراسفند ماه 
سال 13۹۹ توسط شــرکت پالایش گاز سرخون وقشم رقم 

خورد.

سرویس اقتصادی // مدیر عامل شرکت 
تولید  افزایش  از  المهــدی  آلومینیوم 
شــمش آلومینیوم در این شرکت خبر 

داد. 
   به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان 
،حمید مهتدی، مدیر عامل شرکت آلومینیوم 
المهدی گفت: از ابتدای ســال تاکنون 1۵ 

هزار و ۹۶ تن شمش آلومینیوم تولید شده 
است.مهتدی افزود: این میزان تولید شمش 
آلومینیوم نسبت به مدت مشابه پارسال ۲3 

درصد افزایش یافته است.
  او وارد مدار شــدن دیگ های غیر فعال 
را علت افزایش تولید امســال عنوان کرد و 
گفت: تا پایان ســال ۲۲0 هزار تن شمش 

عامل شرکت  تولید شــود.مدیر  آلومینیوم 
آلومینیــوم المهدی گفت: اکنون 340 دیگ 
در این شــرکت فعال است و تولیدات آن با 
بالاترین کیفیت و مطابق با اســتاندارد های 
بین المللــی اســت.مهتدی با اشــاره به 
خودکفایــی در  تولید آندُ در این شــرکت 
گفت: تا پایان ســال 1۵4 هزار تن آندُ در 

این شرکت تولید می شود.این شرکت با 4۶۸ 
دیگ، ظرفیت اسمی تولید سالانه ۲۵3 هزار 
تن شمش آلومینیوم دارد.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان ،شرکت آلومینیوم المهدی 
در 1۸ کیلومتری غــرب بندرعباس واقع 
اســت و اکنون ۲ هزار و ۲00 نفر در این 

شرکت مشغول به کارند.

مدیر عامل شرکت پالایش گاز سرخون و قشم خبر داد 

انجام پروژه بهسازی سیستم تصفیه خانه پساب بهداشتی شهرک فجر

افزایش 23درصدی تولید شمش در آلومینیوم المهدی 

ســرویس اقتصادی // امکان دریافت وام 
ســهام عدالت برای مشــمولان از اواسط 
زمستان ســال گذشته فراهم شده است و 
سهام داران می توانند با مراجعه به دو بانک 
این وام را که فیزیکی و نقدی نیســت را 
دریافت کنند و اگر طی یک ماه مبلغ توسط 
فرد بازگردانده نشد، در اقساط 3۶ ماهه باید 

تسویه شود. 

  آزادسازی سهام عدالت درحالی به سالگرد خود 
نزدیک می شود که مشــمولان، چه افرادی که 
روش مستقیم را برای مدیریت خود انتخاب کرده 
بودند، چه افرادی که روش غیرمستقیم را برای 
مدیریت سهام خود انتخاب کرده بودند، امکان 
فروش سهام خود را ندارند. البته این امکان برای 
مدت کوتاهی به مشــمولان مستقیم داده و پس 
از مدتی به دلیل ریزش بازار، منتفی شد.در این 

راستا، مسئولان تصمیم گرفتند به مشمولان سهام 
عدالت )هر دو روش مستقیم و غیرمستقیم( کارت 
اعتباری اعطا کنند تا افراد بتوانند به این نحو از 

دارایی خود بهره مند شود.
* چه کســانی نمی توانند کارت اعتباری 

دریافت کنند؟ 
  البته اگر مشــمولان مستقیم حتی یک سهم از 
پرتفوی خود را فروخته باشند، نمی توانند کارت 
اعتباری را دریاف کنند. همچنین اگر یک مرجع 
قانونی به شــرکت سپرده گذاری نامه داده باشد 
که بر اساس آن ســهام فرد توقیف شده باشد، 
آن فرد نمی توانــد کارت اعتباری دریافت کند. 
همچنین چنانچه فرد سجامی نشده باشد، احراز 
هویت نشده است و بنابراین امکان دریافت کارت 
اعتباری را ندارد.با وجود آنکه به گفته مسئولان، 
مذاکرات با 10 بانک برای ارائه خدمت مذکور 
ادامه دارد اما تا کنون فقط دو بانک ملی و تجارت 

 برای اعطــای کارت اعتباری اعــلام آمادگی 
کرده اند. بنابراین مشمولان برای دریافت کارت 
اعتباری فقط باید به یکــی از دو بانک مذکور 
مراجعه کنند. البته نیــازی به مراجعه حضوری 
نیست و خدمات به صورت غیر حضوری ارائه 

می شود.
  مشمولان در مرحله نخست حتما باید در سامانه 
سجام به نشانی www.sejam.ir ثبت نام کرده 
باشند تا اطلاعات هویتی آن ها ثبت شده باشد.
پس از آن برای دریافت کارت اعتباری از بانک 
ملی، مشمولان مستقیم باید بانک ملی را به عنوان 
کارگزار خود انتخــاب کنند)می توانند از طریق 
تغییر کارگزار ناظر این کار را انجام دهند( سپس 
مشتریانی که بانک ملی ایران را به عنوان کارگزار 
سهام عدالتشان انتخاب کرده اند می توانند تا ۵0 
درصد ارزش روز سهام عدالت خود را تسهیلات 
کارت اعتباری )دو میلیون تومان تا ســقف 10 

میلیون تومان( درخواست کنند.همانطور که ذکر 
شد تمامی مراحل درخواست و دریافت کارت 
اعتباری از محل سهام عدالت غیر حضوری بوده 
 و نیازی به مراجعه حضوری به شــعب نیست.
بر این اســاس، فرد متقاضی بایــد به یکی از 
اپلیکیشــن های ایوا، بله یا شصت بانک ملی 
ایران مراجعه کرده و پس از آن  گزینه نشــان 
بانک در هر کدام از اپلیکیشــن ها را انتخاب 
کند. بعد از آن  گزینه هویت ســنجی را انتخاب 
و مراحل مربوطه را انجام دهد و ســپس باید به 
نشان اعتباری وارد شده و درخواست تسهیلات 
کند.چنانچه متقاضی مایل باشد کارت اعتباری 
را از بانک تجارت دریافت کند، باید درخواست 
خود را در اپلیکیشــن زمرد بانک تجارت ثبت 
کند و پس از آن، بانک نسبت به استعلام تعداد 
سهام عدالت و توثیق آن برای پرداخت تسهیلات 
اقدام کرده و پس از گذراندن ســایر استعلام ها، 
مبلغ تسهیلات، سود تسهیلات، مبلغ اقساط و ... 
را تعیین و به مشتری اعلام و وجه تسهیلات را به 

شماره حساب متقاضی تسهیلات واریز می کند.

* شرایط بازپرداخت وام
  بازپرداخت تســهیلات کارت اعتباری سهام 
عدالت در اقساط 3۶ ماهه و با نرخ 1۸ درصد 
خواهد بود، البته در صورتی که کل مبلغ تسهیلات 
تا 3۶ روز پس از دریافت آن به صورت یکجا 
بازگردانده شــود، ســودی به آن تعلق نخواهد 

گرفت.
* نکات مهم دریافت کارت اعتباری

  مهم ترین نکته در دریافت وام سهام عدالت این 
است که کارت اعتباری فیزیکی نیست بلکه نشان 
بانک اســت و جز برای خرید کالاهای داخل 
فروشگاه طرف قرارداد با بانک استفاده دیگری 
ندارد و نمیتوان آن را به پول نقد تبدیل کرد. باید 
به این نکته توجه شود که افرادی که سهام یک 
میلیون تومانــی دارند، وام 14 میلیون تومانی و 
افرادی که سهام ۵00 هزار تومانی دارند، وام هفت 
میلیون تومانــی دریافت خواهند کرد. همچنین 
متقاضیان حتما باید در یکی از بانک های ملی 
 و تجــارت که درحال حاضــر کارت اعتباری 

می دهند، حساب داشته باشند.

شرایط بازپرداخت وام سهام عدالت

سرویس اقتصادی // رئیس اتحادیه مشاوران املاک 
با بیان اینکه تعطیلی دفاتر املاک منجر به ایجاد 
مشــکلاتی برای خریداران و فروشندگان شده و 
درخواست بازگشــایی دفاتر با رعایت پروتکلهای 
بهداشتی را داریم گفت: برای اینکه مردم مقداری 
توان خرید پیدا کنند باید قیمت مسکن حداقل 25 

درصد کاهش پیدا کند. 
  مصطفی قلی خسروی اظهار کرد: از روز ۲1 فروردین 
ماه که دفاتر املاک تعطیل شــده اند مشــکلاتی برای 
 طرفین معامله ایجاد شده و به همین دلیل تقاضا داریم در 
دسته بندی کرونا جزو گروه شغلی 1 محسوب شویم تا 
بتوانیم فعالیت کنیم و به مردم خدمات بدهیم. بخصوص 
که به فصل جابه جایی مســتاجران نزدیک می شویم و 
لازم است تا نسبت به انجام معاملات چاره اندیشی شود.

وی افزود: فعالیت دفاتر املاک، بیشــتر از طریق تلفن 
انجام می شــود. زمانی هم که متعاملین در اتاق قرارداد 
حضور می یابند فاصله اجتماعی و پروتکلهای بهداشتی 

رعایت می شود. ما از ابتدای سال دائما تعطیل بوده ایم؛ 
در حالی که لازم اســت به کار مردم رســیدگی کنیم.

رئیس اتحادیه مشــاوران املاک با بیان اینکه هم اکنون 
 بســیاری از مردم مجبور به جابه جایی هســتند گفت: 
عده ای خانه  خود را فروخته اند یا مستاجرانی هستند 
که حکم تخلیه برایشان صادر شده است؛ در حالی که ما 
نمی توانیم سرویس بدهیم.خسروی درباره وضعیت بازار 
مسکن گفت: در شرایط فعلی معامله ای انجام نمی شود 
امــا قبل از عید قیمتها 10 تا 1۵ درصد پایین آمده بود. 
بعد از این هم باید قیمتها بیش از ۲۵ درصد کاهش یابد 

تا مردم مقداری توان خرید پیدا کنند. 

  بارها اعلام کرده ایم ستاد تنظیم بازار برای مسکن ایجاد 
شــود و پلیس امنیت به عنوان عضو این ستاد بر بازار 
نظارت کند. به طور مثال ما اعلام می کنیم قیمتها کاهش 
پیدا کرده، بعد عــده ای بخر و بفروش مصاحبه می کنند 
که کاهش نیافته است. ســوداگران به دلیل منافع خود 
مخالف پایین آمدن قیمتها هستند. لذا باید بر فعالیت این 
افراد نظارت شود.وی درخصوص تاثیر ثبت اطلاعات 
ملکی خانوارها در ســاماندهی به بازار مسکن گفت: 
سامانه املاک و اسکان برای شناسایی وضعیت سکونتی 
افراد طراحی شده اســت. اولا ایجاد چنین سامانه ای 
نشــان می دهد دولت تا کنون هیچ نوع آماری از بخش 

مسکن نداشته است. سال 13۹4 قانون مالیات بر خانه 
های خالی تصویب شــد اما بعد از گذشت شش سال 
می خواهنــد آن را عملیاتی کنند. دو ماه هم برای ثبت 
اطلاعات فرصت داده اند که عمــر این دولت به پایان 
می رسد.رییس اتحادیه مشاوران املاک گفت: در تمام 
کشــورها ۸ تا 10 درصد خانه ها را برای جابه جایی، 
خالی نگه می دارند. نمی شــود کسی که خانه خود را 
فروختــه، در خیابان بماند. به اعتقاد من آماری از خانه 
های خالی وجود ندارد. داده های بانک مرکزی و مرکز 
آمار درخصوص بخش مسکن اشتباه است و متاسفانه 
همین داده ها مبنایی برای تصمیم گیری شــده اســت. 
امیدوارم همه مردم با سامانه املاک و اسکان همکاری 
و همیــاری کنند تا از این به بعــد آمار دقیقی از بخش 

مسکن داشته باشیم.
  بنابرایــن گزارش، ثبت اطلاعات ملکی و ســکونتی 
amlak. خانوارها در سامانه املاک و اسکان به نشانی

mrud.ir از روز پنجشــنبه )1۹ فروردین( آغاز شده 

است. کلیه سرپرستان خانوار اعم از شهری و روستایی، 
مالک و مســتاجر و تمامی مالکین واحدهای مسکونی 
مکلف هستند که اطلاعات محل ســکونت )اقامتگاه( 
و املاک تحت مالکیت خود )با مالکیت های رســمی، 
وکالتی، تعاونی شــهری و روستایی( را ظرف مدت دو 
ماه از تاریخ 1۹ فروردین 1400 در ســامانه املاک و 

اسکان درج کنند.
  در مرحله اول زمان بندی مراجعه به سامانه ملی املاک 
و اسکان بر اساس آخرین رقم کد ملی سرپرست خانوار 
اســت اما از 10 اردیبهشت تا 1۹ خرداد تمامی کدهای 

ملی قابلیت ثبت نام دارد. 
  از روز 1۹ فروردین تا ۹ اردیبهشت افرادی که آخرین 
رقــم کد ملی آنها به ترتیب ۹، ۸، 7، ۶، ۵، 4، 3، ۲، 1 و 
صفر است به ترتیب هرکدام دو روز فرصت نام نویسی 
دارند. سپس همانطور که گفته شد از روز 10 اردیبهشت 
تا 1۹ خردادماه تمامی افراد می توانند اطلاعات ملکی 

خود را ثبت کنند.

رئیس اتحادیه املاک:

قیمت مسکن باید 2۵ درصد کاهش یابد

سرویس اقتصادی // سخنگوی صنعت برق گفت: همه 
شرکت ها و اداره های وابسته به وزارت نیرو در مناطق 

غیرگرمسیری ممنوعیت استفاده از کولرگازی دارند. 
  »مصطفی رجبی مشــهدی « درجمــع خبرنگاران افزود: 
با توجه به محدودیت تولید بــرق نیروگاه های برق آبی و 
تــداوم آن در ماه های آینده وزارت نیرو به شــرکت های 
آب و برق سراســر کشور ابلاغ کرده تا میزان مصرف خود 
را به ۵0 درصد ماه های مشابه در سال گذشته برسانند.وی 
ادامه داد: برای تحقق این هدف استفاده از وسایل سرمایشی 
و کولرهای گازی در اســتان های گرمسیری فقط با تنظیم 

دما بر روی ۲۶ درجه مجاز است.ســخنگوی صنعت برق 
 خاطرنشان ساخت: استفاده از کولرگازی در مناطق عادی 
غیر گرمسیری برای همه زیر مجموعه های وزارت نیرو و صنعت 
 برق ممنوع اســت.رجبی مشهدی افزود: ضرورت دارد این 
شرکت ها و اداره ها پس از اتمام کار نسبت به از مدارخارج 
کردن وسایل سرمایشی، روشنایی های غیرضروری وسایر 
وسایل برقی بدون کاربرد اهتمام جدی داشته باشند.وی این 
اقدام وزارت نیرو را گامی برای تشویق سایر دستگاه های 
اجرایی سراســر کشور برای رعایت جدی مدیریت مصرف 

آب و برق عنوان کرد.

  سخنگوی صنعت برق گفت: اعمال صرفه جویی در مصرف 
کمک خواهد کرد در این شرایط کرونایی امکان تامین برق 
برای همگان فراهم شــود. معاون هماهنگی توزیع شرکت 
تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران گفت: تابستانی بسیار 
ســخت پیش روی صنعت برق است که این شرایط رعایت 
صرفه جویی را چند برابر می کند.غلامعلی رخشــانی مهر 
افزود: تابســتان امسال، بسیار سخت است چرا که علاوه بر 
کاهش بارندگی ها و محدودتر شــدن اســتفاده از پتانسیل 
نیروگاه های برق آبی، شــاهد افزایش دما، شرایط کرونایی 
کشــور، اســتفاده غیرمجاز از برق برای استخراج رمز ارز 
هســتیم که همگی باعث شــده تا تراز تولید و مصرف بهم 
خورده و منفی باشد.وی ادامه داد: امسال شاهد کاهش  30 
تا 3۵ درصدی بارش ها هستیم که همین موضوع باعث شده 
تا به همین مقدار نیز از ظرفیت تولید برق نیروگاه های برق 

آبی کاهش یابد.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد

ممنوعیت استفاده از کولرگازی در مناطق غیر گرمسیری

طرح: ساجده 
مظفری



 5
سه شنبه  7 اردیبهشت 1400

14رمضان  1442

 سال بیستم شماره 3587

حوادث

حوادث جهان
 قتل نوزاد دو ماهه با کوبیدن سرش به میز

 مادر و پدرقاتلی که با کوبیدن سر نوزاد ۲ ماهه شان به میز او 
را به قتل رسانده بودند دستگیر شدند.متهمان » آمانداگرین«۲۹ 
ســاله و لامونت دانیل باکاس 31 ســاله توسط ماموران پلیس 
پنسیلوانیای آمریکا دستگیر شدند.به گزارش پلیس این زوج که 
معتاد هستند پس از دستگیری اعتراف کردند که قتل فرزندشان 
تحت تاثیر مــواد مخدر بوده و کنترلی روی رفتار خود با نوزاد 
نداشته اند وهنگامیکه فرزندشــان مدام گریه می کرده آنها نیز 
عصبانی شده و دست به چنین کاری زده اند.نخستین اطلاعات 
موجود نشــان میدهد که کالبد شکافی های انجام شده نشان داد 
کــه نوزاد بر اثر ضربه به جمجمه اش و شکســتگی جمجمه و 
خونریزی مغزی جان سپرده است.سخنگوی پلیس بیان کرد که 
این زوج قاتل بدون آزادی مشــروط و بدون  قرار وثیقه راهی 

زندان شدند.

مار گرسنه یک زن را بلعید
 مار گرسنه زن کشــاورزی را که در حال بررسی ذرت های 
مزرعه بود غافلگیرکرد و بلعید.زن اندونزیایی هنگام وارســی 
مزرعه ذرتش توسط مار پیتون غول پیکر بلعیده شد.به گزارش 
واشنگتن پست ، نام این زن واتیبا  بوده و در سواحل سولاوسی 
اندونزی زندگی می کرد.در پی ناپدید شدن این زن 100 نفر از 
روســتائیان در جستجوی این زن بوده که با مار پیتونی برخورد 
کردند که شــکمش به شدت متورم بوده است. روستائیان مار را 
کشته و زن مرده را درون شکم این حیوان پیدا کردند.به گزارش 
رسانه های محلی دمپایی این زن در فاصله نزدیکی از مار پیدا 
شــده بود.مارهای پیتون یکی از غول پیکر ترین مارهای جهان 
هستند که اغلب هنگام گرسنگی حتی به انسان نیز حمله کرده و 
با پیچیدن به دور بدن انسان و خرد کردن استخوان ها و خفگی 

قربانی را می بلعند.

زیر گرفتن کودکان به خاطر نژاد پرستی
 زن آمریکایــی به جرم اقدام به قتل دو کودک در پی رفتاری 
نژاد پرستانه در آیوا دستگیر شد.متهم » نیکول فرانکلین« محکوم 
شده است که به عمد به ســمت دو کودک رانندگی کرده تا آنها 
را به قتل برســاند.این زن در اعترافــات هولناک خود بیان کرد 
که هدفش از این کار آســیب زدن به کودکانــی بوده که گمان 
می کرده آفریقایی ، مکزیکی و یا خاورمیانه ای باشــند و این 
اقدام را رفتاری نژاد پرســتانه عنوان کرده اســت.بنا بر گزارش 
های پلیس خوشــبختانه دو کودک از حمله وحشــیانه این زن 
جان ســالم بدر برده اند اما نیکول  با اتهام اقدام به قتل با انگیزه 
نژادپرستی روبروست.اطلاعات موجود نشان میدهد که متهم با 
سرعت بالایی به سمت دو کودک در خیابان رانندگی کرده تا آنها 
را زیر بگیرد اما کودکان با دیدن خودروی پر ســرعت موفق به 

فرار شده و جانشان نجات یافته است.

روابط عمومي     بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

ســرویس حوادث//  مرد شیشه ای که 
پس از شــکنجه پسر ۶ ساله همسرش 
وی را به قتل رســانده و جسدش را در 
خیابان رها کرده بــود پس از 3 ماه با 

ردیابی های پلیس البرز دستگیر شد.
اواخر بهمن سال گذشــته مأموران پلیس 
آگاهی البرز از کشف جسد پتوپیچ پسری 
از خیابان های ســهرابیه  کوچک در یکی 
تیمی  بلافاصله  باخبر شدند.  مهرشهر کرج 
از کارآگاهــان جنایــی در اداره مبارزه با 
جرایم جنایی تشکیل شــد و در نخستین 
گام پیکر بی جان پسربچه با دستور بازپرس 

جنایی به پزشکی قانونی منتقل شد.
قانونی نشان می داد روی  گزارش پزشکی 

بدن کودک آثار ســوختگی با ســیگار و 
ضــرب و جرح وجــود دارد و به احتمال 
زیاد وی بر اثر شکنجه به قتل رسیده است.

کارآگاهان برای کشف معمای قتل پسربچه 
به دنبال شناســایی هویــت وی رفتند و به 
این کودک  همین منظور تصویر صــورت 
در رســانه ها منتشر شد تا اگر کسی وی یا 
خانواده اش را می شناســد به پلیس اطلاع 
دهد.در حالی که حدود ســه مــاه از این 

ماجرا گذشته بود سرانجام پلیس توانست با 
استفاده از اطلاعات مردمی خانواده کودک 

را پیدا کند.
تحقیقــات اولیه نشــان می داد کــه مادر 
کودک پس از جدایی از همســر اولش با 
فرد دیگری ازدواج کرده است. وقتی مادر 
رســول - ۶ ســاله - به اداره پلیس رفت 
مدعی شد پسرش گم شــده است. اما در 
ادامه بــا توجه به اظهــارات عجیب وی، 

همسرش نیز تحت بازجویی قرار گرفت که 
خیلی زود لب به اعتراف گشود و راز این 

جنایت را فاش کرد.
متهم 37ســاله در اعترافاتش گفت: من از 
همســر قبلی خود یک دختر داشتم وقتی 
با مادر رســول ازدواج کردم دختر من و 
پسر همسرم هم با ما زندگی می کردند. روز 
حادثه من برای دخترم یک گوشــی تلفن 
خریده بودم اما رســول سر این موضوع با 

دخترم درگیر شــده بود و دعوا کردند البته 
بیشــتر اوقات با هم دعوا می کردند اما آن 
روز من خیلی عصبانی شــدم و رسول را 
کتک زدم می خواســتم تنبیه شود به همین 
خاطر با ســیگاری که دســتم بــود او را 
ســوزاندم اما ناگهان از هوش رفت و بعد 
هم متوجه شدم نفس نمی کشد برای اینکه 
همســرم نفهمد به بهانه بیرون رفتن بچه را 
داخل پتو گذاشــتم و از خانه بیرون رفتم 
و سپس جســدش را در یکی از خیابان ها 

رها کردم.
مادر رسول که تازه از ماجرای قتل پسرش 
باخبر شــده بود در حالی که گریه می کرد 
گفت: من از همسر سابقم به خاطر اینکه به 

زندان افتاد جدا شدم و مدتی بعد هم با این 
همسرم ازدواج کردم اما بعد ازمدتی فهمیدم 
که او هم به ماده مخدر شیشه اعتیاد دارد. 
من در این مدت نمی دانستم که او پسرم را 
کشته است او می گفت رسول گم شده است 
من مدت ها به دنبال پســرم گشتم اما او را 

پیدا نکردم.
پلیس  رئیس  نادربیگی،  محمد  ســرهنگ 
آگاهی البرز با بیان ایــن خبر گفت: پس 
از اعترافــات مرد جنایتــکار، وی با قرار 
بازداشــت برای تکمیل پرونده در اختیار 

کارآگاهان جنایی استان البرز قرار دارد.
بیشتر پلیس درخصوص زوایای  تحقیقات 

مختلف این پرونده ادامه دارد.

اعتراف ناپدری به شکنجه مرگبار پسر 6 ساله

در امتداد تاریکی   

 بازی در سناریوی شوم!
روزی که پدر شــوهرم سیلی محکمی به گوشم 
نواخت و خطاب به همسرم فریاد زد: »تا آبرویمان 
نرفته این زن بی لیاقت را طلاق بده!« تازه فهمیدم 

که در چه دام شومی افتاده ام و...
زن 33 ســاله ای که در پی شکایت همسرش و به اتهام 
خیانت به کلانتری احضار شده بود، در حالی که بیان می 
کرد ناخواســته وارد یک بازی شوم شده ام، به مشاور و 
مددکار اجتماعی کلانتری گفت: در یک خانواده متوسط 
به پایین از نظر اقتصادی زندگی می کردم و پدرم شــغل 
آزاد داشت. وقتی تحصیلاتم در مقطع دبیرستان به پایان 
رسید، فقط توانستم در دانشگاه آزاد پذیرفته شوم اما پدرم 
که موافق تحصیل من در دانشگاه نبود فقط به این دلیل که 
هزینه های تحصیل در دانشگاه آزاد زیاد است، اجازه نداد 
به دانشگاه بروم تا این که دو سال بعد به خواستگاری پسر 
یکی از دوستان دور پدرم در حالی پاسخ مثبت دادم که 
او را تا روز عقدکنان ندیدم. با وجود این، مراسم عقدکنان 
برگزار شد اما دوران نامزدی بسیار سردی را گذراندم چرا 
که جمال هیچ تمایلی به رفت و آمد نداشــت و ما کمتر 
ساعاتی را در کنار هم سپری می کردیم، به همین دلیل 
جمال هیچ علاقه ای به من نشان نمی داد و ابراز محبت 
نمی کرد. وقتی موضوع را به نوعی با پدرم در میان گذاشتم 
او گفت عجله نکن! جمال پســری با حجب و حیاست 
به همین دلیل هم رفتارهای نسنجیده ای از خودش بروز 
نمی دهد. خلاصه بعد از یک سال دوران نامزدی، زندگی 
مشترک من و جمال در حالی آغاز شد که رفتارهای سرد 
و بی روح همســرم همچنان ادامه داشت و هیچ تغییری 
در زندگی ما به وجود نیامد. آرام آرام دچار افســردگی 
شدم، زیرا ذره ای محبت از همسرم نمی دیدم. بعد از آن 
که پسرم »بهداد« به دنیا آمد، روزی جمال مقابلم ایستاد 
و خیلی راحت گفت: من هیچ علاقه ای به تو نداشتم و 
تنها به اصرار خانواده ام تن به این ازدواج دادم. حالا هم 
تو می توانی آزاد باشی! آن روز منظورش را نفهمیدم و با 
تعجب گفتــم از طلاق حرف می زنی!؟ با غرور خاصی 

گفت: نه! پسرم را دوست دارم! از سوی دیگر پدر جمال 
به طور کامل ما را تحت پوشش مالی خودش داشت و 
همه مخــارج و هزینه های زندگی ما را تامین می کرد. 
به همین دلیل جمال خیلی می ترسید که من حرف های 
او را برای پدرش بازگو کنم و به او بگویم که جمال هیچ 
احساسی به من ندارد. با وجود این در حالی سرگرم  بچه 
داری شدم که نمی دانستم نقش اول یک سناریوی شوم 
 را بازی می کنم. فاصله بین من و جمال هر روز بیشــتر
  می شد و او مدام به سفرهای مجردی می رفت و به دنبال 
خوش گذرانی بود اما از نظر مالی و رفاهی کاملا من و 

فرزندم را تامین می کرد.
 با وجود این، خیلی ناراحت بودم و در این شرایط زجر 
می کشیدم تا جایی که داروهای اعصاب و روان مصرف 
می کردم و از این همه بی مهری به شــدت دلخور بودم. 
در همین وضعیت بود که با حامد در یکی از شبکه های 
اجتماعی آشنا شدم. او با آن که سه سال از من کوچک تر 
بود ولی قلبی مهربان داشت. او ساعت ها به درد دل هایم 
گوش می داد و بسیار عاقلانه رفتار می کرد این ارتباط 
خیلی زود به شــکل عجیبی به یک رابطه عاطفی گره 
خورد تا جایی که یک بار به خاطر من دست به خودکشی 
زد.حامد فرزنــد طلاق بود و خودش نیز به محبت نیاز 
داشــت. در عین حال وابستگی من به او به حدی رسید 
که تصمیم گرفتم از جمال طلاق بگیرم ولی او هیچ گاه به 
طلاق دادن من راضی نمی شد چرا که می ترسید پدرش 
حمایت های مالی را از او دریغ کند. بالاخره در یکی از 
همین روزها بود که جمال متوجه ارتباط غیرمتعارف من 
با حامد شــد و بلافاصله به اتهام خیانت از من شکایت 
کرد. آن روز پدر شوهرم که متوجه ماجرا شده بود، سیلی 
محکمی به صورتم زد و از شوهرم خواست تا دیر نشده 
و آبرویشــان نرفته است مرا طلاق بدهد! آن جا بود که 
فهمیدم همه این ها یک ســناریوی شوم است که جمال 
به نگارش درآورده است و من هم ندانسته ایفاگر نقش 

اول آن شده ام و...

یکسال حبس برای متخلفان شیوه نامه های بهداشتی در رودان

سرویس شهرستان// دادستان عمومی و انقلاب 
رودان گفت: افرادی که شیوه نامه های بهداشتی 

را رعایت نکنند یکسال حبس می شوند.
امیر حســین فیوضی افزود: از ابتدای امسال تاکنون۲ 
هــزار و ۶1۶ مورد بازدید از واحد های صنفی، مراکز 
تهیه و توزیع و اماکن عمومی صورت گرفته است که 
۲0 واحد صنفی به دلیل رعایت نکردن شیوه نامه های 
بهداشتی پلمب شده اند.وی گفت: از این تعداد بازدید 
۶۸ مورد متخلف به مراجع قضایی معرفی شــده اند و 
۲۵۶ مورد نیــز اخطاریه دریافت کرده اند.به گزارش 

خبرگزاری صداوسیما مرکز خلیج فارس، فیوضی با 
اشاره به ممنوعیت تجمع در 11 نقطه شهرستان رودان 
افزود: هرگونه برگزاری مراسمات، تجمع و دورهمی ها 
در محلات ســنگی، بند ملا، بند نقی، پشته معزآباد، 
بالاشهر دهبارز، شهرک زیارتعلی و روستا های آبنما، 
برنطین، اســلام آباد، بیکاه و هیزبندگان در راستای 
پیشــگیری از شــیوع کرونا ممنوع است.دادســتان 
عمومــی و انقلاب رودان گفت: با افرادی که شــیوه 
نامه های بهداشــتی را رعایت نکنند و شبکه بهداشت 

به دادگستری گزارش کنند برخورد قانونی می شود.

سرویس حوادث//  سرقت کابل برق 
قطع  به  منجر  کرج  در  بیمارستانی 
کرونایی  بیماران  به  اکسیژن رسانی 

شد.
امام علی)ع( کرج  بیمارســتان  رئیس 
بــا اعلام این خبر گفت: صبح  شــنبه 
بیمارستان،  در پی ســرقت کابل برق 
اکسیژن رسانی به بیماران برای ۲ ساعت 
دچار مشــکل شد که با اکسیژن رسانی 

دستی و رفع مشکل برق بحران را پشت 
سر گذاشتیم.

امام  بیمارستان  رئیس  آذریان،  منصور 
علی)ع( در ادامه گفت: سرقت کابل های 
برق بیمارستان در ساعت ۵ و ۲0 دقیقه 
صبح شــنبه موجب شد تا برای حدود 
دو ساعت اکسیژن رسانی به بیماران با 
مشکل مواجه شــود؛ در پی این اتفاق 
،اکسیژن رســانی به صورت دســتی در 

دســتور کار قرار گرفت و مشکل برق 
تا ســاعت هفت صبح برطرف شد.وی 
با اعلام نارضایتی از کمبود نیرو گفت: 
کمبود نیرو و خســتگی کادر فعال در 
بیمارستان مشکل ساز شده  ومساحت 
بیمارســتان زیاد اســت که با توجه به 
حجم کار این روزها امکان سرکشــی 
مداوم توسط نگهبان و حراست به تمام 

منطقه بیمارستان وجود ندارد. 

به گــزارش فارس، رئیس دانشــگاه 
بیمارســتان امام علی )ع (در خصوص 
افــرادی که پــس از قطع شــدن برق 
آســیب جانی دیده اند، افزود: پیگیری 
موضوع در دســت بررسی است؛ باید 
دقیق بررسی کنیم تا بدانیم علت اصلی 
مرگ فرد یا افراد چه بوده اســت؛ در 
این خصوص باید سخنگوی ستاد کرونا 

اطلاع رسانی کند. 

 سرقت کابل برق بیمارستان و قطع اکسیژن بیماران کرونایی

مفقودی
برگ سبز و فاکتور فروش خودرو ی تیبا 2 هاچ بک رنگ سفید مدل ۱۳۹7 به شماره پلاک ۸۳۵ ط ۳2 ایران ۸۴ و شماره موتور

 m ۱۵ / ۸ ۶۱2 ۵02  وشماره شاسی  nas ۸2 ۱۱00 j ۱ ۱۶7 ۴۹۵ به نام شهناز شریفاتی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 
ساقط  می باشد

مفقودی
مجوز کسب به شماره ۵۴۵/ت پ ک/۹۶  اعتبار ۱۳۹7/۱۱/2۳  بنام جعفر شیرزاد چناری، فعالیت صنفی 

فروشندگان پوشاک آقایان )صداقت ( واقع درمنطقه آزاد قشم، بندردرگهان مجتمع تجاری بازارقدیم پلاک ۱7۹ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبارساقط می باشد  به اطلاع کلیه صاحبان سهام شرکت صندوق حمایت از توسعه بخش کشاورزی شهرستان بندرعباس )سهامی خاص( مي رساند که جلسه مجمع عمومی عادی 

بطور فوق العاده شرکت مذکور به ترتیب راس ساعت  10صبح روزشنبه مورخ1400/02/18درمحل بندرعباس بلوار امام خمینی روبروی بیمارستان خاتم الانبیاء 
مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان بندرعباس برگزارمي گردد.

بدینوسیله از کلیه سهامداران و نمایندگان قانونی صاحبان سهام دعوت بعمل می آید تا بادردست داشتن معرفینامه از تشکل خود و افراد حقیقی با دردست 
داشتن کارت شناسایی معتبر در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند.

دستورات جلسه مجمع عمومی عادي بطور فوق العاده ) راس ساعت : 10 (
1(ارائه گزارشی از پیگیری های انجام شده در خصوص مصوبات مجامع قبلی

2(قرائت گزارش هیئت  مدیره شرکت ، بازرسین قانونی ، و حسابرس شرکت در خصوص عملکرد شرکت برای سال مالی منتهی به 99/09/30
3(بررسی و تصویب صورتهای مالی ) ترازنامه و حساب سود و زیان ( شرکت برای سال مالی منتهی 99/09/30

4(بررسی و تصمیم گیری در خصوص نحوه تقسیم سود سالیانه شرکت  5(بررسی و تصمیم گیری در خصوص پرداخت پاداش اعضای هیئت مدیره ، مدیرعامل 
و کارکنان شرکت  6(بررسی و تصمیم گیری در خصوص حق الزحمه بازرس 7(تصمیم گیری در خصوص تسویه حساب سهامداران بدهکاران از محل سود 

سالیانه 8(تعیین حق حضور اعضاء هیئت مدیره در جلسات 
9(انتخاب بازرسین قانونی شرکت 10(انتخاب حسابرس 11(تعیین روزنامه کثیر الانتشار جهت درج آگهی های شرکت 

آگهي دعوت مجمع عمومی عادي بطور فوق العاده
 شرکت صندوق حمایت از توسعه بخش کشاورزی شهرستان بندرعباس)سهامي خاص(

ثبت شده به شماره19710 شناسه ملی14008822980     

 هیئت مديره شرکت

سرویس حوادث// مســافر دوبی که با جاسازی 
۱5۰ گرم برلیان داخل قوطی شامپو قصد خروج 
آنها را از کشور داشت در فرودگاه امام دستگیر 

شد.
ســردار حســن مهری، فرمانده پلیس فرودگاه های 

پلیس پیشگیری ناجا درباره جزئیات این خبر اظهار 
داشــت: مأموران پلیس فرودگاه امــام حین کنترل 
مســافران خروجی به مقصد دوبی به محتویات کیف 

همراه یک مسافر مشکوک شدند.
 پس از بررسی های لازم با حضور کارشناسان قاچاق 

و متخصص پلیس آن فرودگاه، مقدار 1۵0 گرم سنگ 
برلیان که در داخل شــامپو و کیف دستی این مسافر 
جاسازی شده بود کشــف و به دلیل عدم ارائه اسناد 
مثبته، ضبط شــد.فرمانده پلیس فرودگاه های پلیس 
پیشــگیری ناجا ارزش تقریبی این سنگ ها را برابر 
نظر کارشناســان بیش از ۵ میلیــارد ریال اعلام و 
خاطرنشــان کرد: مســافر حامل برلیان های قاچاق 
دســتگیر و همراه با پرونده انتظامی به مراجع قضایی 

معرفی شد.

کشف سنگ های برلیان در کیف مسافر دوبی

سرویس حوادث// مرد خشمگین که پس از قتل 
همســرش در تهران با جسدش تا دزفول رفته 
بود در حالی پای میز محاکمه ایستاد که خانواده 

مقتول دامادشان را بخشیده اند.
فروردین ســال گذشــته مردی با مراجعه به پلیس 
دزفول گفت: من همســرم را کشته ام و جسدش الان 

داخل خودروام است.
وقتی مأموران جسد زن جوان را بیرون کشیدند متهم 

را بازداشت کردند و تحویل مراجع قضایی دادند.
مرد جوان در بازجویی ها گفت: من و همسرم 1۲ سال 
قبل ازدواج کردیم و دو دختر داریم. زندگی بســیار 
خوبی داشــتیم. من اهل دزفول بودم و همسرم اهل 
شمال کشــور بود. با اینکه اختلاف فرهنگی داشتیم 
اما زندگی ما خیلی خــوب بود تا اینکه از حدود ۲ 
ســال قبل همسرم سر ناســازگاری گذاشت و گفت 
می خواهد از من جدا شود. واقعاً نمی دانستم چرا آنقدر 
بهانه جویی می کند، وقتــی موضوع را به خانواده اش 
گفتم از آنها خواستم با دخترشان صحبت  و او را از 

طلاق منصرف کنند.
هرکاری می خواســت می کردم و هرچه می خواست 
تهیه می کردم اما کاملًا نسبت به من بی تفاوت بود. در 
ایام نوروز ما طبق رسم هرساله ابتدا به خانه مادرم در 
دزفول رفتیم و قرار بود به خانه مادر همسرم درشمال 
کشور برویم دختر بزرگم با ما نیامد و در دزفول ماند. 
ما به تهران برگشــتیم تا فردای آن روز راهی شمال 
کشور شــویم. بین راه همسرم دوباره شروع به دعوا 
کرد و گفت دیگر مرا دوست ندارد و طلاق می خواهد 
اما بچه ها را به من نمی دهد. آنقدر عصبانی شــدم 
که گفتم همین امروز طلاقت می دهم حتی به چند 

دفترخانه هم رفتیم اما همه جا تعطیل بود.
همســرم وقتی دید دیگر به ماندنش اصرار نکردم 
خیلی عصبانی شد و چاقو کشید. دختر یک سال و 
نیمه ام ترسیده بود و گریه می کرد. همسرم به من و 
خانواده ام فحاشی کرد و من هم از شدت ناراحتی 
چاقــو را از او گرفتم و چندین ضربه به او زدم که 
جان باخت. از کاری که کرده بودم پشــیمان شدم. 

به همین خاطر جسد را لای پتو گذاشتم و به سمت 
دزفول حرکت کــردم، در نزدیکی اداره پلیس به 
برادرم گفتم بیا کارت دارم وقتی آمد دختر کوچکم 
را به او دادم و گفتم همســرم را کشــته ام و از او 
خواســتم از هر دو دخترم مثل بچه های خودش 

مراقبت کند. بعد خودم را تحویل پلیس دادم.
بعــد از اعترافات وی، پدر ومادر مقتول بدون قید 
و شرط اعلام گذشــت کردند و گفتند در جریان 
اختلاف داماد و فرزندشان بوده اند و حق را در این 
درگیری به دامادشان می دهند. دختر مقتول نیز از 
پدرش گذشت و بدین ترتیب کیفرخواست به لحاظ 
جنبه عمومی جرم صادر و پرونده برای رسیدگی به 
شعبه 10 دادگاه کیفری استان تهران فرستاده شد. 
در جلسه رسیدگی به این پرونده با توجه به اعلام 
گذشــت اولیای دم، فقط متهــم در دادگاه حضور 
داشت که به قضات گفت: من از دادگاه درخواست 
بخشش دارم. دخترانم حالا نه پدر بالای سرشان 
است نه مادر و این اتفاق برای دو دختربچه خیلی 
سخت اســت. من از قضات می خواهم به خاطر 
بچه هایم در مجازات من تخفیف قائل شــوند و 

مرا ببخشند.
بدین ترتیب قضات وارد شور شدند تا حکم متهم 

را از جنبه عمومی جرم صادر کنند.

متهم به قتل همسر در دادگاه:  

به خاطر دخترانم مرا ببخشید
سرویس حوادث// پزشک قلابی که در 
فضای مجازی داروی فاسد می فروخت 

از سوی پلیس فتا دستگیر شد.
چند روز قبل مرد میانســالی به پلیس فتا 
مراجعه و اظهار کــرد، با توجه به بیماری 
فرزنــدم و نیاز به تأمین ســریع داروهای 
درمانی وی، در فضای مجازی با شخصی 
ناشــناس که مدعی بود پزشک و داروساز 
است، آشــنا شــدم. پس از صحبت های 

اولیه مبلغ ۲00 میلیون ریال به حســاب 
وی واریز کردم و او هــم برایم داروها را 
فرستاد اما پس از دریافت داروها و مراجعه 
به بیمارستان متوجه شدم که داروها فاسد و 

تاریخ گذشته است.
سرهنگ »داوود معظمی گودرزی« رئیس 
پلیــس فتای تهــران بزرگ در تشــریح 
ایــن خبر گفت: پس از این شــکایت تیم 
کارشناســان وارد عمــل شــده و ضمن 

شناسایی هویت اصلی متهم دریافتند وی 
اصلًا پزشــک نبوده و با جعل این عنوان 
کلاهبــرداری می کنــد، در ادامه تحقیقات 
پلیســی مخفیگاه متهم در مناطق شمالی 
تهران شناســایی و نتیجه تحقیقات انجام 
شــده به مرجع قضایی منعکس و متهم در 
مخفیگاهش دستگیر شــد. در بررسی از 
این مکان 1۵ هزار داروی فاســد و تاریخ 

مصرف گذشته نیز کشف شد.

رئیس پلیس فتای تهران با تأکید بر اینکه 
شــهروندان داروهای مورد نیاز خود را از 
داروخانه ها تهیه کنند، گفت: خرید و فروش 
هرگونه دارو در فضای مجازی ممنوع است 
و شــهروندان در صورت اطلاع از هرگونه 
فعالیت مجرمانه در فضای مجازی می توانند 
مراتــب را از طریق ســایت پلیس فتا به 
گــزارش   www.CyberpoliCe.ir آدرس 

کنند.

نسخه 2۰ میلیون تومانی پزشک قلابی

ســرویس حوادث// محموله  بزرگ ســوخت قاچاق 
انبارشده در دل زمین یک روستا در عملیات نیروهای 

پلیس بم کشف شد.
جانشــین فرمانده انتظامی استان کرمان در این باره گفت: با 
هدف مبارزه با قاچاق ســوخت، ماموران پلیس شهرستان 
بم پــس از اقدامات اطلاعاتی از فعالیت تعدادی  قاچاقچی 

و  ذخیره  مقادیری ســوخت  در  یکی از روســتاهای این 
شهرســتان  باخبر شــدند و موضوع را به صورت ویژه در 

دستور کار خود قرار دادند.
سرهنگ عبدالعلی روانبخش افزود: کارآگاهان پلیس آگاهی 
شهرســتان بم پس از تکمیل تحقیقــات خود طی عملیاتی 

منســجم با همراهی تکاوران یگان 114 قرارگاه ابوذر در 
بازرسی از مکان های ذخیره سوخت شناسایی شده در این 
روســتا، از تانکر های تعبیه شده در زمین، ۲3 هزار و 300 
لیتر گازوئیل قاچاق کشــف کردند. وی  از  دستگیری هفت  
قاچاقچی در این زمینه خبر داد و گفت: متهمان با  تشــکیل 

پرونده به مرجع قضایی تحویل شدند.
 بنابراین گزارش، ســردار عبدالرضا ناظری فرمانده انتظامی 
استان کرمان نیز از توقیف یک دستگاه کامیون کشنده ولوو 

حامل بیش از  ۲۲ هزار لیتر گازوئیل قاچاق خبر داد.

کشف 2۳ هزار لیتر سوخت قاچاق در بم
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 بندرلنگه روزانه به ۱۰تن گوشت مرغ نیاز دارد
  ســرویس شهرســتان//  معاون برنامه ریــزی فرماندار 
بندرلنگه گفت: سرانه مصرف روزانه گوشت مرغ این شهرستان 
به اســتثنای جزیره کیش بین ۸ تا ۱۰ بوده که درحال حاضر 
با کمبود ۵۰ درصدی آن روبه رو هســتیم. مراد زرهی افزود: 
بنا به اظهار مســوولان جهاد کشــاورزی ، علت کمبود مرغ 
کاهش تولید بر اثر شــیوع بیماری آنفولانزا در مرغداری های 
شهرستان بستک است.وی ادامه داد: درحال حاضر مرغ مورد 
نیاز شهرستان از استان بوشهر تامین می شود و از سوی دیگر با 
توجه به کمبود مرغ، خروج گوشت سفید و قرمز از شهرستان 
ممنوع اعلام شــده است.معاون فرماندار بندرلنگه خاطر نشان 
کرد: هشــت واحد از ۱۰ واحد مرغداری این شهرستان فعال 
بوده که در مجموع در هر دوره ۱۶۰ هزار قطعه تولید دارند و 
آمادگی برای صدور مجوز جهت سرمایه گذاری جدید ایجاد 
واحدهای مرغــداری نیز وجود دارد.وی در بخش دیگری از 
سخنان خود با بیان اینکه فلسفه جوامع روستایی تولید است، 
تاکید کرد: بایستی تلاش کرد این فرهنگ در جامعه تقویت و 
در برابر فرهنگ مصرف گرایی تقویت شود تا مشکل های کمتر 
و ثروت بیشــتری ایجاد شــود.به گزارش ایرنا، زرهی افزود: 
یکی از راه های این توسعه مشــاغل خرد و خانگی است، به 
عنوان مثال یک بانوی خانه دار می تواند نسبت به پرورش مرغ 
و ســایر کالاهای مورد نیاز خود اقدام کــرده و مازاد آن را 
فروخته و کســب درآمد کند.شهرستان بندرلنگه با ۱۵۹ هزار 
نفر جمعیت در غرب هرمزگان واقع شده و تا مرکز بندرعباس 

۲۴۰ کیلومتر فاصله دارد.

افتتاح میز خدمات الکترونیک
 سازمان منطقه آزاد قشم 

 ســرویس شهرستان// با حضور مشــاور رئیس جمهور و 
دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی 
میــز خدمات الکترونیک ســازمان منطقه آزاد قشــم افتتاح 
شد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم گفت: این میز با هدف 
ارائه خدمات مناســب به صورت غیرحضوری، کاهش روند 
اداری، ایجاد شــفافیت، افزایش نظارت و شتاب بخشیدن به 
فرآیند هــا و اعلام نتیجه درخواســت ها فعالیت خود را آغاز 
کرده اســت.علی درویش پور افزود: میز خدمت الکترونیک 
با اتصال به ســامانه مدیریت های مختلــف، در ابتدا به ارائه 
فعالیت های مربوط به مدیریت املاک و مستغلات می پردازد که 
در هفته های آینده مراجعان ســایر بخش های سازمان ازجمله 
معاونت اقتصادی و سرمایه گذاری، کارت شهروندی نیز از این 
خدمات اســتفاده می کنند.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما 
مرکــز خلیج فارس،وی گفت: مراجعان پس از احراز هویت و 
دریافت کد رهگیری مربوط به درخواست های خود می توانند 
پیگیری مراحــل مختلف را به صورت مجازی و بدون نیاز به 

حضور فیزیکی انجام دهند.

خبری

شهرستان

سرویس شهرستان// شــهر جناح از شهرهای گردشگر پذیر 
جنوب ایران می باشد.

 توسعه گردشگری با شیوه های متعدد در شهر جناح صورت 
گرفته است و این شــهر چون مرکز تجارت جهانگیریه قدیم 
بوده است همواره مسافران و گردشگران به این شهر تاریخی 
رفت و آمد داشتند. از سوی دیگر  چون خاندان با دانش و اهل 
تفکر در این شــهر زندگی کرده و زندگی می کنند گردشگران 
علمی و فرهنگی زیادی که بیش تر آن ها از اســاتید دانشگاه 
و اهل کتاب و نوشــتار بودند، از این شهر دیدن نمودند. دیدار 
این بزرگان باعث گردید که در کتاب ها و نوشتارهای متعدد 
همواره از شــهر جناح نام به میان آورند. اساتید بزرگی نظیر 
مرحوم استاد ایرج افشار، مرحوم دکتر محمد ابراهیم باستانی 
پاریزی، مرحوم دکتر احمد اقتــداری، مرحوم دکتر منوچهر 
ســتوده و دیگر اســاتید همواره برای دیدار با مرحوم شرفا 
شــرفایی به شــهر جناح ســفر می کردند و در مقدمه کتاب 
خاطرات شــرفا شرفایی در ارتباط با شخص شرفا شرفایی و 
جناح مطالبی را متوب نموده اند. در گذشــته هم مکتب خانه 
های شــهر جناح بســیار فعال بودند و کودکان از روستاهای 
اظراف و منطقه شــیبکوه برای تحصیل به جناح می آمدند و 
خانواده های آن ها هم در بستر زمان سفر به شهر جناح داشتند 
و در مواردی در شهر جناح ساکن شدند و خانه های خیریه در 
شهر جناح وجود داشت که در بسیاری از موارد همین مکتبی 
ها و بعدا دانش آموزان در آن ساکن می شدند و همین خانه ها 
تاثیر زیادی در گردشگری مردم به شهر جناح داشته است. این 
نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر جناح 
و شــهردار پر تلاش و فرهنگ دوست این شهر جناب آقای 
مهندس محمد جلالی به رشته تحریر در می آید در نظر دارد به 
نقش خانه های بومگردی در گردشگری شهر جناح بپردازد و 
نشان دهد که در صورت مرمت خان های قدیمی و تبدیل آن 
ها به خانه های بومگردی، می توان به توســعه گردشگری در 

شهر جناح کمک شایانی نمود.  
گردشــگری در جوامع کنونی می تواند ثــروت پایدار ایجاد 
نماید. برای ســکونت گردشگران نیاز به مکانی مناسب برای 
سکونت آن ها می باشــد. خانه های بومگردی در هر منطقه 
می توانند نقش زیادی در توســعه انواع گردشــگری داشته 
باشند. گردشگران می بایســت علاوه بر سکونت در جوامع 
گردشگر پذیر با سبک معماری سنتی، خوراک های محلی و 
حتی پوشــش محلی و آداب و رسوم مردم آشنا گردند. خانه 
های بومگردی معمولا در بافت کهن و تاریخی شــهرها بوده 
و در اطراف این بومگردی ها افراد محلی ســاکن هستند. لذا 
گردشگران در خانه های بومگردی در یک فضای کاملا بومی 
ساکن شده و برای جامعه مقصد همواره سودمند می باشند. در 
بســیاری از خانه های بومگردی درختان محلی همان منطقه 
نیز وجود داند که گردشگران می توانند با نوع پوشش گیاهی 
جوامع مقصد نیز آشــنا گردند. غذاهای محلی که توسط زنان 

و مردان بومی درست می شود، همواره طرفداران زیادی برای 
گردشگران دارد. زیرا گردشگران همواره به دنبال این هستند که 
چه خوراک های محلی در جوامع گردشگر پذیر مور استفاده 
قرار می گیرد. شیرینی های متعدد محلی نیز گاها در خانه های 
بومگردی فروخته می شود. شهر جناح نیز دارای بافت تاریخی 
پویا بوده و همواره این بافت مورد توجه گردشگران می باشد. 
از ویژگــی های بافت تاریخی جناح پویا بودن و مســکونی 
بودن این بافت می باشد. در بافت قدیم شهر جناح خانه های 
تاریخی متعددی وجود دارد که می توانند برای بومگردی مورد 
استفاده قرار گیرند. مشکل بزرگی که برای خانه های قدیمی 
شــهر جناح جهت تبدیل شدن به خانه های بومگردی وجود 
دارد، تعداد زیاد وراث برای هر خانه تاریخی است. با مقایسه 
خانه های قدیمی شهر جناح، با خانه های تاریخی بندرکنگ به 
خوبی مشخص می گردد که بیشتر خان های تاریخی بندرکنگ 
توسط یکی از وراث خریداری شده و چون تعداد این خانه ها 
زیاد می باشــد، در بستر زمان برخی از آن ها تبدیل به خانه 
های بومگردی شــده و بر تعداد این خانه ها نیز سال به سال 
افزوده می شود و بسیاری از خانه های قدیمی بندرکنگ چون 
صاحبان آن ها یا در خارج از کشور بوده و یا خانه های جدید 
در بافت جدید بندرکنگ ساخته اند، برای حفاظت بیشتر افراد 
به عنوان نگهبان و اجاره دار در آن ســاکن هستند. برخی از 
خانه های بافت قدیم بندرکنگ نیز مسکونی هستند. در شهر 
جناح هم روال به همین صورت اســت و در بسیاری از خانه 
های بافت تاریخی شهر جناح افراد محلی در خانه خود ساکن 
می باشند و از ســوی دیگر خانه های متروکه ای هم وجود 
دارد که می توان از آن به عنوان خانه های بومگردی استفاده 
نمود. اما شاید به اندازه ای که خانه های بوم گردی با توجه به 
ورود گردشگر در بندرکنگ منافع مادی داشته باشند، در شهر 
جناح ندارند. مناطق بندری جنوب ایران گردشگران بیشتری 
از مناطق پســکرانه ای خلیج فــارس دارند. اما اگر راه خور 
جناح که مراحل پایانی خود را پشــت سر می گذارد، دوباره 
احیا گردد بوم گردی ها در شهر جناح چون هتلی هم در این 

شهر نیست، صرفه اقتصادی خوبی خواهد داشت.  
تلاش های زیادی از سوی شــهردار جناح برای تجهیز یک 
خانه قدیمی و شــکیل جناح کــه در آن المان های معماری 
سنتی هم رعایت شده باشــد، صورت گرفته است و نگارنده 
نیز در این زمینه مشاوره هایی به شهردار جناح داده و بررسی 
مکان مناســب برای ایجاد یک خانه بومگردی در شهر جناح 
وجود دارد. اما نمی شــود هر خانه قدیمی را در جناح تبدیل 
به بومگردی نمود. زیرا برای ایجاد خانه بومگردی نیاز به یک 
منزل تاریخی معروف است که هم اتاق های زیادی داشته باشد 
و هم معماری ســنتی در آن رعایت شده باشد. از سوی دیگر 
این منزل، اگر منزل یکی از مشاهیر شهر جناح باشد، بهتر است. 
در مناطق جنوبی ایران به تدریج خانه های بومگردی در حال 
ایجاد شدن می باشند و اگر استفاده از خانه های بومگردی برای 
سکونت گردشگران باب شود، ممکن است خانه های زیادی 
توســط مردم شهر جناح تبدیل به خانه های بومگردی شوند. 
 در حال حاضر چون جمعیت گردشــگران در شهر جناح کم 

 می باشد و افراد جناحی نیز معمولا همانند گذشته مهمانان را در 
خانه های خود جا می دهند، وجود هتل و خانه های بومگردی 
در شهر جناح در کوتاه مدت صرفه اقتصادی ندارد. اما اگر هتل 
در شهر جناح ساخته شود و گردشگران مدت زمانی را در هتل 
 اقامت نمایند، در سفرهای بعدی همان گردشگران می توانند در

 خانه های بومگردی اقامت نموده و از نظر مالی هم برای آن ها به 
صرفه تر خواهد بود. خانه های بومگردی علاوه بر درآمدهای 
مســتقیم، درآمدهای غیر مســتقیم زیادی هم ایجاد خواهد 
نمود. غذاهای محلی و شیرینی های محلی که در شهر جناح 
 درســت می شود، همواره مورد توجه گردشگران خواهد بود. 
آژانس هایی که گردشــگران را جا به جا می کنند، راهنمایان 
محلی که گردشگران را با مکان های تاریخی آشنا می سازند 
و غیره، از درآمدهایی است که می تواند در ارتباط با بومگردی 
هــا معنا پیدا کند. اکنون در بندرکنــگ، جزیره هرمز، جزیره 
ابوموســی، جزیره قشــم و غیره خانه های بومگردی درآمد 
خوبی داشــته و در بندرخمیر نیز این خانه ها در حال آماده 
سازی می باشد. در حال حاضر یکی از مهم ترین دلایل عدم 
ورود گردشگران زیاد به شهر جناح، علیرغم داشتن پتانسیل 
های موجود، طولانی بودن مســیر ارتباطی و دوری از دریا 
می باشــد. با احیاسی کامل مسیر تاریخی خورجناح و تقلیل 
فاصله شــهر جناح با آب های خلیج فــارس به کمتر از ۵۰ 
کیلومتر و تردد مسافران استان ها متعدد کشور به بندرچارک 
و جزیره زیبای کیش از طریق شهر جناح، اوضاع گردشگری 
دگرگون می گردد و در چنین حالتی، هر نوع سکونتگاهی در 

شهر جناح اعم از هتل و خانه های بومگردی مقرون به صرفه 
خواهد بود. 

مسافران در رفت و برگشت از شهرهای مرکزی ایران به جزیره 
کیش از مراکز خرید در شــهر جناح که در مسیرشــان است، 
مــی توانند به خوبی خرید نماینــد. در حال حاضر نیز انواع 
نان ها و شیرینی ها در شــهر جناح پخته و درست می شود 
 و در بســیاری از مناطق جنوبی ایران پخش شده و فروخته 
 می شود. در صورت ورود مسافران و گردشگران، انواع نان ها، 
شــیرینی ها، غذاهای محلی، ارده و غیره در فروشــگاه های 
مسیر همواره توسط مسافران خریداری می گردد و با توجه به 
فاصله اندک شهر جناح تا بندرچارک که مسیر اصلی ورود به 
جزیره کیش است، در صورت ازدحام مسافران در بندرچارک، 
گردشگران و مســافران می توانند اقامت های کوتاه مدت در 

بومگردی های شهر جناح داشته باشند. 
 خود شــهر جناح نیز دارای آثار باســتانی و تاریخی زیادی

 می باشــد که دیدن تنب پرگان که از آثار دوره ساسانی می 
باشد، جذابیت خوبی برای گردشــگران خواهد داشت. قلعه 
کلات سرخ، موزه مردم شناسی جناح، کتابخانه شرفا شرفایی، 
کتابخانه شــخص محمد امین ســعادت و دیگــر مکان های 
فرهنگی و تفریحی شــهر جناح نیز می تواند مکان های برای 
گردشــگرانی باشد که در خانه های بومگردی جناح در آینده 
اقامت می کنند. بنابراین ایجاد خانه های بومگردی در شــهر 
جناح از نگاه های متعدد هم صرفه اقتصادی خواهد داشت و 

هم باعث اشتغال خوبی در شهر جناح خواهد گردید.  

خانه های بوم گردی در جناح و تاثیر آن بر گردشگری این شهر

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :
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کلیف وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون  قانون تعیین ت
شــماره  رای  شــرح  بــه  بندرعبــاس  امــاک  و  اســناد  ثبــت  اداره  در  مســتقر  اختــاف  حــل  هیــات  اینکــه  بــه  نظــر    
۴۴ ۱۰ ۶۰۰ ۳۱۳ ۳۲ ۹۶۰ ۱۳۹ مورخ ۱۸/ ۱۲/ ۹۹  تصرفات مالکانه حسن دهواری فرزند محمود تحت عنوان شش دانگ یک باب خانه به مساحت 
۷۰ /۱۴۸ مترمربع قسمتی از پاک ۱۴ -اصلی واقع در نایبند جنوبی بخش یک بندرعباس به استناد ماده ۱ و ماده ۳ قانون مذکور به میزان یک دانگ مشاع 
از شش دانگ ملکی آقای حسین خیر اندیش را تایید نموده است به جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت 
رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو 
نوبت  به فاصله ۱۵ روز جهت اطاع عموم و مالک و صاحبان حقوق اگهی می گردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی 
از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و اماک بندرعباس تسلیم نگرددسند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صاحیت وفق مقررات صادر خواهد 
گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم 
دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام 

خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
  ۱۴/ ۱۴۰۰ م الف     تاریخ انتشار نوبت اول ۲۲/ ۱/ ۱۴۰۰      تاریخ انتشار نوبت دوم ۷ /۲ /۱۴۰۰

ابوالحسن دستوری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه يک

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

امین درساره سرویس شهرستان// فرماندار 
بندرخمیر گفت: روند بستری بیماران کرونایی 
در شهرستان بندر خمیر رو به افزایش است 
و قطعا در صورت عدم رعایت پروتکل های 
بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی توسط تک 

تک شهروندان این روند ادامه خواهد یافت.
وی افــزود: دورهمی هــای خانوادگی و 
حضــور در اماکن پرتجمع همچنان اصلی 
تریــن عامل ابتــلا به بیمــاری کرونا در 
شهرستان می باشد. میرهاشم خواستار  در 
جلسه ستاد مدیریت بیماری کرونا تصریح 
کرد: متاســفانه عادی انگاری این بیماری 
توسط برخی از شهروندان باعث شده این 
وضعیت در شهرستان ادامه داشته باشد.وی 
با اشاره به تمدید زمان محدودیت ها گفت: 

با توجه به وضعیت قرمز شهرســتان بندر 
خمیر از لحــاظ رنگ بندی کرونا ، اعمال 
محدودیت ها در این شهرستان تا هفته آینده 
ادامه خواهد یافت.رئیس ســتاد مدیریت 
کرونا در شهرستان با اشاره به جزئیات این 
محدودیت ها یادآور شد: براساس مصوبات 
ملی و اســتانی ستاد کرونا ، اصناف ۴،۳،۲ 
باید همچنان تعطیل باشــند دستگاه های 
متولی از جمله صمــت ، اصناف ، اماکن 
نیروی انتظامی و شبکه بهداشت بر این امر 
نظارت داشته و به صورت نامحسوس پس 
از شناســایی واحدهای متخلف نسبت به 

پلمب آن ها اقدام کند.
وی همچنین از دســتگاه هــای نظارتی 
خواســت واحد های صنفــی که پروتکل 

های بهداشتی را رعایت  نمی کنند ، نسبت 
بــه تعطیلی و پلمب محل کســب آنان به 
نمایند.میرهاشــم  اقدام  روز  مــدت ۱۵ 
خواستارهمچنین عنوان کرد: در بازدیدهای 
مشترک هفته گذشته دستگاه های نظارتی 
 ۴ واحــد صنفــی بدلیل عــدم رعایت

 پروتکل های بهداشــتی در شهرســتان 
بندرخمیر تعطیل شــده است.رئیس ستاد 
نماز  کرونای شهرســتان خمیر برگزاری 
جماعت و نمازهای مستحبی در مساجد 
را با توجه به شــرایط قرمــز کرونایی در 
شهرســتان، خلاف مصوبات ستاد ملی و 
استانی مدیریت کرونا عنوان کرد و گفت:ائمه 
جمعه و جماعت اهل سنت و شیعه باید از 
برگزاری نماز جماعت و مســتحبی برای 

حفظ ســلامت و جان شــهروندان پرهیز 
کنند.فرماندار بندرخمیر همچنین با اشاره 
به محدودیت های ترددی عنوان کرد:ورود 
کلیه خودرو های شخصی با پلاک غیر بومی 
به شهرستان و خروج خودرو های شخصی 
با پلاک بومی از شهرستان ممنوع است.تردد 
خودروهای شخصی نیز از ساعت ۲۱ الی ۳ 
بامداد در سطح شهر ممنوع می باشد.از این 
رو نیروی انتظامی محدودیت های ترددی 

رادر شهرستان با جدیت اجرایی کند. 
از  ادامــه  در  خواســتار   میرهاشــم 
 دستگاه ها و نهادهایی همچون شهرداری ها ، 
دهیاری ها و اداره فرهنگ و ارشاد خواست 
در راستای مســئولیت های اجتماعی و 
فرهنگی خود، نقش پررنگ تری در برابر 
این بیماری داشته باشند.فرماندار بندرخمیر 
 در پایان خاطرنشان کرد:در صورت رعایت

 پروتکل های بهداشــتی توسط یکایک 
شــهروندان می توان این پیک را در همین 

نقطه کنترل کرد.

فرمانداربندرخمیر: 

 برگزاری نماز در کلیه اماکن مذهبی همچنان ممنوع است
سرویس شهرســتان// مدیر شبکه بهداشت و 
درمان قشم گفت: تاکنون 2۰ مورد مثبت ابتلا به 
بیماری هپاتیت نوع ایِ )a( در روستای هلر جزیره 
قشم شناسایی شده و بیماران تحت نظر و مداوا 

هستند. 
دکتر حمیدرضا بهزادی افزود: در این خصوص 
کارشناسان بهداشــتی از آب های مناطق دارای 
بیمار نمونه برداری مرتب داشته و با آزمایشات 
دقیق نسبت به سلامت آن اطمینان حاصل کردند.

وی با اشاره به انجام اقدامات لازم برای شناسایی 
منشــا بیماری ادامه داد: رعایت موارد بهداشتی 
می تواند از شیوع بیشتر این بیماری جلوگیری کند.

مدیر شبکه بهداشت قشم تصریح کرد: همچنین 
یک واحد فست فود در این روستا که مشکوک به 
شیوع این بیماری بود پلمب شد و از آب مصرفی، 

سبزیجات و سایر اقلام خوراکی آن نمونه برداری 
شد.

وی اظهار کرد: همچنین برای سایر رستوران ها 
و فست فودهای مناطق دارای بیمار ارایه سالاد 
و سبزیجات ممنوع شد.بهزادی از تشکیل جلسه 
با پزشــکان، کارشناســان، بهورزان و همچنین 
پزشــکان، کارکنان مطب و درمانگاه خصوصی 
این منطقه خبرداد و افزود: از این طریق به مردم 
منطقه روش های پیشگیری از ابتلا و شیوع بیماری 
آموزش داده شده است.وی ادامه داد: به اداره آب 
و فاضلاب شهرستان قشم برای دقت عمل بیشتر 
در ضدعفونی آب منطقه و نگهداشتن کُلُر موجود 

آن در حد استاندارد هشدار لازم داده شد.
مدیر شبکه بهداشــت و درمان قشم از نظارت و 
آزمایش منظم ماشین های حمل آب خبر داد و 

بیان کرد: همچنین از شرکت های توزیع آب شرب 
به صورت منظم بازدید انجام شده و آزمایشات 
سلامت بر محصول این شرکت ها انجام می شود.
وی گفت: از شــورای بهداشت شهرستان قشم 
درخواست تشکیل جلسه داده شده است.بهزادی 
افزود: بهداشت فردی و شستشوی دست ها قبل از 
صرف غذا و بعد از استفاده از سرویس بهداشتی، 
استفاده از آب آشامیدنی سالم و پرهیز از استفاده 
از آب چاه، آب انبار و غیر استاندارد حتی برای 
شستشو و گندزدایی میوه و سبزیجات مصرفی، 
اســتفاده نکردن از مواد غذایی دست فروشان و 
مراکز غیر مجاز از ابتلا و شــیوع به این بیماری 

جلوگیری می کند.
بهزادی در پایان از مردم شهرســتان خواست تا 
با رعایت این موارد بهداشتی و همچنین مصرف 

غذا به صورت گرم، خودداری از مصرف سالاد 
و سبزی آماده غیر بهداشتی و خودداری از توزیع 
و خرید غذای خانگی از ابتلا به این بیماری در 
امان بمانند.هپاتیت نوع A یک بیماری بســیار 
مسری است که توسط ویروس هپاتیت A  ایجاد 
می شود و شایع ترین شکل هپاتیت ویروسی در 
جهان اســت.به گزارش ایرنا، موارد خفیف این 
بیماری به درمان نیاز ندارد و اکثر افراد آلوده بدون 
آسیب دایمی کبد و به طور کامل بهبود می یابند.این 
بیماری به وسیله یک ویروس آلوده به سلول های 
کبدی ایجاد و باعث التهاب آن می شود که می تواند 
بر عملکرد کبد تاثیر گذارد و در موارد حاد آنرا 

از کار بیاندازد.
شهرستان قشم شــامل جزیره های قشم، هنگام 
و لارک با ۱۵۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز 
به موازات سواحل استان هرمزگان به طول ۱۵۰ 
کیلومتر و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر در آب های 

خلیج فارس گسترده شده است.

 20مورد ابتلا به هپاتیت در هُلرُ قشم شناسایی شد
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 سال بیستم شماره 3587

سلامت

 فروردین :
اجازه ندهید خستگی و کسالت به شما غلبه کند 
و کارهای امروز را زودتر از همیشه انجام دهید. 
برای رسیدن به موفقیت، قدر لحظه های زندگی 
خود را بیشتر بدانید. فرصتی که برای فراگیری مهارت های جدید 
در اختیار دارید را به فال نیک بگیرید. به فکر افزایش درآمد هستید 
اما بی گدار به آب نزنید. در غیر این صورت پولی که با هزارویک  
زحمت بدست آورده اید را در یک چشم به هم زدن از است خواهید 
داد. یکی از اطرافیان از شما درخواست کمک دارد، از کمک به این 
فرد دریغ نکنید. خبر فرخنده و خوشــحال کننده ای به دست شما 
می رسد، این خبر نه تنها برای شما شاد و فرخنده  است، بلکه زمینه 

شادی دیگر اعضای خانواده  را فراهم می کند.
اردیبهشت:

 روز حساسی را در پیش دارید و تصمیم مهمی 
باید اتخاذ کنید، اجازه ندهید این شرایط شما را 
نگران کند و تصمیم نادرســتی بگیرید. احتمال 
ضرر شما در معامله ها و قراردادهای کاری وجود دارد. به صلاح 
شماست که امروز کارهای تجاری را کنار بگذارید. امروز همسر 
یا عشق زندگی تان در بســتر بیماری افتاده و حال  وروز خوشی 
ندارد، در چنین شرایطی لحظه ای عشق زندگی تان را تنها نگذارید 
و با پرســتاری از ایشــان، به وی ثابت نمایید که در خوشی ها و 

ناخوشی ها کنارش هستید.
 خرداد : 

انسان سخاوتمندی هستید و دستی گشاده  دارید، 
این روحیه شما را به انسان محبوب و مردم داری 
در میــان اعضای خانواده و اطرافیان تبدیل کرده 
است. در نتیجه گشاده دســتی را ادامه دهید و تا می توانید دست 
اطرافیان را بگیرید. به لحاظ مالی روز بســیار خوبی را در پیش 
دارید و پولی به دست تان می رسد، شرط عقل این است که تمام این 
پول را خرج نکنید و قسمتی از آن را برای روز مبادا کنار بگذارید. 
امروز به این نتیجه می رسید که توقع های بی جایی از یکی از اعضای 

خانواده دارید. 
  تیر : 

 امروز بوسیله دوستان و آشنایان با فرد سرشناس 
و مهمی آشــنا می شوید و گفتگویی میان شما و 
این فرد ایجاد خواهد شد. سخن های این فرد تاثیر 
زیادی روی شــما می گذارد، در نتیجه حرف های ایشان را آویزه  

گوش کنید و در آینده همیشه به یاد گفته های این فرد باشید. 
 مرداد :

 امروز با حجــم زیادی از کارها روبرو خواهید 
شد، اما انرژی لازم را بدست می آورید و خسته 
نخواهید شــد. به گونه ای زندگــی کنید که با 
صرفه جویی و پس انداز، در آینده بدهکار مردم نشوید. امروز مجبور 
می شــوید قسمتی از وقت خود را به رسیدگی به اعضای خانواده 
اختصاص دهید. همسر یا عشق زندگی تان دلتنگ شما است و امروز 

دمی در کنار ایشان بنشینید و از عشق و محبت بگویید. 
  شهریور :

امروز به خودتان وعده داده اید که کمی ورزش و 
تفریح کنید، خوشبختانه بخت با شما یار است و 
فرصت مناسبی برای ورزش و تفریح پیدا خواهید 
کرد. مهمانی بزرگی ترتیب داده اید و دوستان و 
آشنایان را دعوت کرده اید، تا جایی که می توانید شرایط راحتی و 
خوشی مهمان ها را فراهم کنید و تمام سعی خود را به کار گیرید تا 

مهمانی خاطره انگیزی را در ذهن مهمان ها ماندگار نمایید. 
مهر : 

 گرفتار بیماری مزمنی هستید اما این بیماری بهبود 
پیدا می کند. احتمال دارد که ولخرجی کنید و بیشتر 
از دخل تان، خرج نمایید. انســان سخاوتمندی 
هســتید، اما اجازه ندهید اطرافیان از این روحیه شما سوء استفاده 
کنند. احتمال زیــادی وجود دارد که گرفتار عشــقی ناگهانی و 

غیرمنتظره شوید. 
 آبان :

 شــخصیت جذابی دارید و اطرافیان شما را به 
عنوان فرد محبوب و مردم داری می شناسند، این 
روحیه امروز به کمک شــما می آید و اطرافیان 
برای حل مشــکلاتی که با آنها دست به گریبان هستید، دست 
یاری به سمت شــما دراز می کنند. به لحاظ مالی روز بسیار 
خوبی را آغاز کرده اید، این فرصت را از دست ندهید و اگر قصد 
سرمایه گذاری دارید، پول خود را در بازار املاک و مستغلات 
سرمایه گذاری کنید و مطمئن باشید سود سرشاری از این کار 

نصیب شما خواهد شد. 
 آذر :  

 احتمال زیادی وجود دارد که دچار مسمومیت 
غذایی شوید، در نتیجه بیشتر از همیشه مواظب 
خوردوخوراک تان باشید. پولی به دست شما 
رسیده و قصد دارید تا با ســرمایه گذاری این پول، ارزش آن  
را چندین برابر کنید. امروز زمان مناسبی برای افزایش درآمد 
است به شرط اینکه قبل از هرگونه سرمایه گذاری، با افرادی که 
نبض بازار را در اختیار دارند مشورت کنید و پول خود را برای 
انجام کاری سرمایه گذاری کنید که ضرری به دنبال نداشته باشد. 

    دی : 
 به خاطر داشته باشید که زندگی همیشه فراز و 
فرودهای خاص خودش را دارد و در رویارویی 
با مشــکلات زانوی غم به بغل نگیرید. امروز 
فردی از شما درخواســت پول می کند، اما این فرد بدحساب 
اســت و قصد پرداخت پولی که از شما قرض می کند را ندارد، 
در نتیجــه از پرداخت پول به این فرد امتناع کنید و پولی که با 
هزارویک زحمت بدست آورده اید را به راحتی از دست ندهید. 

   بهمن :
 امروز کودک درون تان بیدار شــده و فرصتی 
برای تفریح و خوش گذرانی پیدا می کنید. پولی 
که انتظارش را نداشتید به دست تان می رسد و 
هزینه های زندگی تان را پوشش می دهد. دخالت های بی جا در 
امور همسر یا عشــق زندگی تان را کنار بگذارید. مشکلی سر 
راه شــما قرار می  گیرد، این مشکل را بیش از حد بزرگ نکنید 
و مطمئن باشــید با مشکلی طرف نیستید که راه حلی برای آن 

پیدا نشود.

اسفند :   
خیال پردازی را کنار بگذارید و زندگی را جدی  

بگیرید. همسایه ها در منزل یا محل کار آن گونه که 
انتظار دارید با شما رفتار نخواهند کرد، از این رفتار دلخور نشوید 
و مطمئن باشید در چند روز آینده همه چیز درست خواهد شد. 
قولی به همسر یا عشق زندگی تان داده اید، اما امروز از عهده انجام 

این قول بر نخواهید آمد.

 ســرویس سلامت //  در دورانی که هند با موج 
دوم کرونا و مبارزه با جهش دوگانه ویروس کرونا 
دســت و پنجه نرم می کند گفته می شود که 
نسخه جدید کووید-۱۹ در مناطقی از این کشور 

ردیابی شده که سه جهش پیدا کرده است. 
افزایش اخیر موارد ابتلا به ویروس کرونا در هند، این 
کشور را در هرج و مرج و وحشت قرار داده است. در 
حالی که بسیاری برای زنده ماندن از موج دوم ویروس 
کرونا در تلاش هستند، بیمارستان ها و مراکز درمانی 
این کشور تقریباً منابع لازم را برای نگهداری از بیماران 

مبتلا به موارد شدید کووید-1۹ به پایان رسانده اند.
در این دوران چالش برانگیــز که به جهش دوگانه 
ویروس کرونا و دیگر انواع نگرانی )VoCs ترکیبات 
آلی فرار( نسبت داده شده است، گفته می شود نسخه 
جدیدی از کوویــد-1۹ در مناطقی از بنگال غربی، 
ماهاراشترا و دهلی ردیابی شده است که سه جهش 
پیدا کرده است و کارشناسان معتقدند افزایش تعداد 
موارد ابتــلا به دلیل تغییرات جدید در حال تکاملی 

است که در این گونه جدید ایجاد شده است.
*تاکنون چند واریانت کرونا شناسایی 

شده است؟
در حال حاضر، چهار نوع جدید کووید در سراســر 

جهان شناســایی شده اســت.اولین ویروس جهش 
یافته  به نام b.1.1.7 که به آن نوع انگلیســی کرونا 
نیز گفته می شود، در جنوب شرقی انگلیس یافت شد. 
کارشناسان معتقدند قدرت سرایت ویروس انگلیسی 
کرونا 40 تا 70 درصد بیشتر از سایر انواع بوده و این 

جهش خطر مرگ را تا ۶0 درصد افزایش می دهد.
جهش دیگــری از ویروس کرونا به نام e4۸4K نیز 
در برزیل کشف شد که اعتقاد بر این بود که مسری تر 
و خطرناک تر از جهش قبلی است. جهش آفریقای 
ویروس کرونا به نام b.1.3۵1 نیز دســت کم در ۲0 

کشور از جمله انگلیس مشاهده شد.
گونه هندی ویروس کرونا به نــام b.1.۶17 که دو 
جهش یافته اســت برای اولین بار در اواخر مارس 
شناسایی شد و همچنان موج دوم ویروس کرونا را در 
هند هدایت می کند. این گونه هندی شامل جهش های 
Q e4۸4 و r l4۵۲ است که باعث سرایت پذیری 

بیشتر و توانایی دور زدن آنتی بادی ها را نیز دارد.

* کشف رده هایی از جهش سه گانه 
ویروس کرونا در قسمت هایی از هند

برخلاف موج اول ویروس کرونا، موج دوم توســط 

کوکتلی از جهش های ویروس کرونا انجام می شود 
که نه تنها آســیب پذیرترین افراد را تحت تأثیر قرار 
می دهد، بلکه آسیب هایی را به افراد جوانتر نیز وارد 
می کند.در این ویروس جهش دوگانه صورت گرفته 
است. این ویژگی ورود کووید-1۹ به بدن و ابتلا به 
عفونت را آســان  تر می  کند و گفته می  شود توانایی 
دور زدن آنتی  بادی هایی را که سیستم ایمنی یا واکسن 
در بدن ســاخته  اند دارد؛ به همین دلیل می  تواند در 
بدن با سرعت بیشتری پخش شود.حتی گفته می  شود 
خطر اینکه این ویروس جهش  یافته بتواند افرادی را 
که پیش  تر به کرونا مبتلا شده  یا در برابر این ویروس 
واکسینه شده  اند، دوباره مبتلا کند، از جهش  های دیگر 
 e4۸4Q/e4۸4K بیشتر است.جهش  های نوع هندی
نامیده می  شوند که برای پژوهشگران ناشناخته نیستند. 
این جهش ها پیــش از این هم در نوع جهش  یافته 
افریقای جنوبی b.1.3۵3 و در نوع برزیلی p 1 دیده 
شده بودند. در برخی موارد وجود این جهش  ها حتی 

در نوع انگلیسی b.1.1.7 هم به اثبات رسیده است.
در حالی که هنوز چالش های نوع ویروس کرونا با 
جهش دوگانه فروکش نکرده اند، نسل جدید دیگری 
از کووید-1۹ در بنگال غربی ردیابی شده است. این 
گونه که از نظر علمی b.1.۶1۸ نامگذاری شده است 

و بر اساس نظر متخصصان، نسبت آلودگی به این گونه 
جدید به طور قابل توجهی در بنگال غربی در حال 
رشــد است.این گونه از ویروس کرونا که سه جهش 
پیدا کرده است، ترکیبی از سه سویه مختلف کووید-1۹ 
است. این گونه توسط مجموعه ای متمایزی از واریان 
های ژنتیکی از جمله e4۸4K شناسایی شده و از آن 
به عنوان گونه ای یاد می شود که از سیستم ایمنی بدن 
به خوبی فرار می کند؛ به این معنی که این نوع توانایی 
فرار از آنتی بادی های تولید شــده توسط افرادی که 

قبلا به کرونا مبتلا شده اند را دارد. 
این احتمال نیز مطرح است که گونه سه جهشی 
کرونا مقاومت بیشــتری در برابر واکســن های 
موجود داشته باشد؛ هر چند این موضوع نیازمند 
آزمایش های بیشتر است.خطرات عفونت ناشی از 
جهش سه گانه ویروس کرونا در هند هنوز یافت 
نشده است.با این حال ، با توجه به افزایش موارد 
آلودگی به ویروس کرونا، جهش ها فقط قویتر و 

کشنده تر می شوند.
در حالی که ویروس جهش یافته مضاعف کرونا 
همچنان روی بزرگســالان مســن، افراد جوان 
و کودکان تأثیر می گــذارد، هنوز نتایج جهش 
ســه گانه این ویروس دیده نشده است .در حال 

حاضر بنا بر گزارش ها نوع سه  جهشی کرونا در 
رده »توجه  برانگیز« قــرار دارد نه رده »نگرانی  

برانگیز«.
*آیا جهش سه گانه کرونا می تواند از 

واکنش های ایمنی فرار کند؟
محققان معتقدند با توجه به اینکه این گونه جدید 
شامل مجموعه ای از واریان های ژنتیکی از جمله 
e4۸4K است، می تواند از واکنش  های ایمنی 
فرار کند و در برابر آنتی بادی ها مقاوم است، اما 
قبل از رســیدن به یک نتیجه خاص ، تحقیقات 
بیشــتری باید انجام شود. »وینود سکاریا« یک 

محقق در موسســه ژن شناسی و زیست شناسی 
یکپارچه شــورای پژوهش علمی و صنعتی می 
گوید که برای سنجش اثر واکسن ها روی این نوع 

کرونا، به داده های تجربی بیشتری نیاز  است.
از آغاز همه گیری کرونا در هند حدود 1۵ میلیون 
و ۶00 هزار نفر به کووید-1۹ مبتلا شده اند و بیش 
از 1۸۲ هزار و ۵00 نفر جان باخته اند. حدود یک 
میلیون و 100 هزار مورد از ابتلا نیز در چهار روز 
گذشته رخ داده است.با توجه به اینکه شمار ابتلای 
روزانه در هندوســتان آمار بی سابقه ای پیدا کرده 
اســت، این کشور آسیای جنوبی در حال حاضر 

به کانون شیوع کرونا در جهان تبدیل شده است.

یافته های جدید در مورد جهش سه گانه کرونا در هند

سرویس ســلامت  // رییس مرکز توسعه سلامت کیش گفت: طبق بررسی های انجام شده، 
علائم ۶5 درصد بیماران شناســایی شده در این جزیره، پس از سفر خود یا نزدیکان نمایان 

شده است.
به گزارش خبرنگار دریا ،دکتر محمدرضا رضانیا اظهار داشــت: با توجه به آمار بالای نقش سفر در 
مبتلایان شناسایی شــده در این جزیره، اعمال محدودیت های شدید برای کاهش سفر یا عوامل آن 
ضرورت دارد.وی اضافه کرد: در این راســتا ابتدا تصمیم به تعطیلی کامل واحدهای تجاری و صنفی 
گرفته شد؛ اما به علت سفر کارکنان واحدهای تجاری به شهرستان های محل تولد و بازگشت مجدد 
آنان، طبق تجربه سال گذشــته احتمال ماندگاری پیک شیوع در جزیره می رفت.سخنگوی شورای 
سلامت کیش اظهار داشــت: برای جلوگیری از این اتفاق، شورای سلامت تصمیم بر اجازه فعالیت 
واحدهای تجاری به صورت محدود از ســاعت 1۸ تا ۲۲ با اولویت رعایت پروتکل های بهداشتی 
گرفت.وی با اشاره به اینکه هم اکنون سرعت انتشار در جزیره کیش تا حدودی کاهش یافته است، 
یادآور شــد: کندی سرعت شــیوع تا کنون میزان ابتلا را کاهش نداده و لازم است مردم و مسافران 
رعایت پروتکل های بهداشتی را در راس کارهای خود قرار دهند.رضانیا افزود: تنها با رعایت کامل 
پروتکل های بهداشــتی از سوی مردم و مسافران و اعمال نظارت ها می توان به کاهش شیب ابتلا در 
روزهای آینده امیدوار بود؛ چراکه دورهمی های خانوادگی، حضور دسته جمعی خانواده ها در پارک 
ها و ســواحل و ترددهای غیر ضروری در اماکن تجاری از جمله دلایل انتقال خوشــه ای ویروس 
جهش یافته کرونا و  افزایش میزان ابتلا در بین ساکنان است.ورود مسافران به جزیره کیش به علت 
شــیوع ویروس کرونا و اعمال محدودیت ها، در نوروز امسال به نسبت نوروز 13۹۸ از ۵0 درصد 
کاهش برخوردار شــده است.جزیره کیش از جزیره های اســتان هرمزگان با بیش از ۹1 کیلومتر 
مربع مســاحت در 1۸ کیلومتری کرانه جنوبی ایران واقع شده است.این جزیره از دیرباز تا کنون به 
دلیل موقعیت اســتراتژیک، زیبایی های بی نظیر و توسعه همه جانبه اقتصادی و گردشگری، مقصد 
گردشــگران و فعالان حوزه تجارت و اقتصاد بوده و همواره یکی از مطرح ترین مناطق آزاد کشور 

محسوب می شود.

جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن کارکنان گسترش خدمات بازرگانی بندرعباس راس ساعت 30 : 10  روز جمعه سفر، نقش ۶۵ درصدی در ابتلای کیشوندان به کرونا دارد
مورخ 1400/2/24در محل پروژه واقع در امیر آباد - خیابان عمار - کوچه عمار یک - مجتمع گل گندم تشکیل می گردد لذا از کلیه اعضاء دعوت 
می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند و یا وکیل / نماینده خود را کتبا معرفی 
نمایند. ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آراء و کالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر 
شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/2/23در 

محل ) امیر آباد - مجتمع گل گندم ( حاضر تا پس از احراز هویت و تائید وکالت برگه ورود به مجمع را دریافت نمایند.
دستور جلسه

1-تمدید مدت تاریخ شرکت تعاونی موضوع ماده 6 اساسنامه  2- اصلاح جزء1 بند ب ماده 12 اساسنامه شرکت تعاونی
شرایط اختصاصی ) کارکنان : روز مزد- رسمی و پیمانی -بازنشسته شرکت غله و خدمات بازرگانی (

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده )نوبت دوم( 
شرکت تعاونی مسکن کارکنان گسترش خدمات بازرگانی بندرعباس

       شرکت تعاونی مسکن کارکنان گسترش خدمات بازرگانی بندر عباس

 سرویس سلامت // یک مطالعه بین المللی نشان می دهد که 
افسردگی و سایر مشکلات بهداشت روان در بین زنان باردار و 
مادران تازه زایمان کرده در طی شیوع کووید ۱۹ بسیار بیشتر 

شده است.
 محققان خاطرنشــان کردند که مسائل بهداشــت روان نه تنها به 
سلامت خود زن آسیب می رساند بلکه به مرور پیوند مادر و نوزاد 

و سلامت کودکان را نیز تحت تأثیر قرار می دهد.
»کارستان کونن«، سرپرســت تیم تحقیق از دانشگاه هاروارد، در 
این باره می گوید: »ما انتظار داشــتیم که گــزارش زنان باردار و 
تازه زایمان کرده از پریشــانی روانــی افزایش یابد، زیرا علاوه بر 
سلامتی خود یا خانواده شان، نگران سلامتی و رشد نوزاداشان هم 
هستند.«وی در ادامه می افزاید: »با این حال، تعداد زنانی که علائم 
آنها به طور قابل توجهی افزایش یافته بود بسیار بیشتر از آن بود که 

قبلًا در طی پاندمی منتشر شده بود.«در این مطالعه، یک نظرسنجی 
آنلاین از حدود ۶۹00 زن از ۶4 کشور در فاصله زمانی ۲۶ می تا 
13 ژوئن ۲0۲0 بعمل آمد.به گفته محققان، برخی فاکتورها باعث 
تشدیدشدن اوضاع شده است.جستجوی اطلاعات در مورد پاندمی 
پنج بار یا بیشتر در روز از هر منبعی )رسانه های اجتماعی، اخبار 
یا دهان به دهان( خطر افزایش اســترس پس از سانحه در رابطه 
با کووید 1۹ و همچنین اضطراب و افســردگی را بیش از دو برابر 

افزایش می دهد.
این مطالعه نشــان داد که نگرانی در مورد کــودکان و مراقبت از 
کــودکان و همچنین نگرانی های اقتصادی نیــز قابل توجه بودند.

محققان بر ضرورت بکارگیری شــیوه های کاهش تأثیر اســترس 
مرتبط با پاندمــی بر زنان باردار و مادران تازه زایمان کرده، تاکید 

دارند.

 مطالعات نشان می دهد؛ 

کووید 1۹ عامل بروز افسردگی بیشتر در زنان باردار

 گروه خبر // معاون بهداشتی دانشگاه 
تاکنون  علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
هیچ مورد کرونای هندی در هرمزگان 

گزارش نشده است.
محمود حســین پور در جمع خبرنگاران 
در پاســخ به این ســئوال که آیا مواردی 
از کرونای هندی در اســتان مشاهده شده 

است؟، بیان داشــت: قدرت سرایت گونه 
کرونــای هندی چندین برابــر ازکرونای 
چینی بیشــتر اســت و تشــخیص آن با 
آزمایش های مکرر و به ســختی اســت. 
علائم این بیماری هم مانند کرونای چینی، 
تــب، لــرز، دل درد و دل پیچه و علائم 
تنفسی است.وی گفت: استفاده از ماسک 
در همه مکان ها و در مکان های سر بسته 
استفاده از دو ماســک، پرهیز از تجمع و 
مهمانی ها از مهم ترین راه های پیشگیری از 

بهداشــتی  اســت.معاون  هندی  کرونای 
افزود:  اســتان  پزشکی  علوم  دانشــگاه 
افرادی که دارای بیماری زمینه ای هستند 
و در جامعه پرخطر قرار دارند بیشــتر از 
قبل توصیه های بهداشتی را رعایت کنند. 
به گزارش  مهر، حسین پور گفت: نگران 
مرزهای شــرقی اســتان و مرزهای آبی 
هســتیم و اداره بنادر و شــیلات باید از 
به کار گیری صیــادان هندی که تردد به 

کشورشان دارند خودداری کنند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

 کرونای هندی در هرمزگان گزارش
  نشده است

 ســرویس ســلامت // مدیرکل بنیاد شهید و امور 
ایثارگران استان هرمزگان گفت: جانبازان ۷۰ درصد 
و والدین دو شــهید جزو نخستین گروهی بودند که 

واکسن کووید ۱۹ دریافت کردند.
عطا ناوکی گفت: در حال حاضر تزریق واکسن به جانبازان 
۵0 درصد به بالا آغاز شده است که با اطلاع رسانی بنیاد، 
این عزیزان به شبکه بهداشت مراجعه می کنند.مدیرکل بنیاد 
شهید و امور ایثارگران هرمزگان با اشاره به اینکه در نخستین 
مرحله جانبازان نخاعی، دو چشم نابینا، شیمیایی شدید، دو 
پا قطع و والدین دو شهیدی واکسینه شدند، افزود: در راستای 

پیشگیری از شیوع ویروس کرونا، تعدادی از ایثارگران که در 
شرایط حساس تری قرار داشتند، واکسینه شدند و در مراحل 
بعد نیز به ترتیب اولویت تعیین شده، واکسن فوق الذکر به این 

عزیزان تزریق خواهد شد.
به گزارش مهر ؛وی سلامت ایثارگران را در اولویت دانست 
و عنوان کرد: جامعه شاهد و ایثارگر هرمزگانی در مرحله 
اول، 3۵ دوز واکســن کووید 1۹ و هم اکنون 130 دوز از 
این واکسن را دریافت می کنند؛ البته همه افرادی که به آنان 
واکسن تزریق می شود همچنان باید پروتکل های بهداشتی 

را رعایت کنند.

مدیرکل  بنیاد شهید  هرمزگان:

جانبازان ۷0 درصد در هرمزگان واکسینه شدند

// فوق تخصص  ســرویس ســلامت 
بیماری های عفونی با بیان اینکه استفاده 
از دو ماسک باعث کاهش سطح اکسیژن 
خون نمی شود گفت: توصیه ما این است 
که ماسک زیرین از نوع جراحی باشد و 
استفاده  پارچه ای  ماسک  یک  آن  روی 

شود. 
 زهرا ابطحیان فــوق تخصص بیماری های 
عفونی در نقص ایمنی در مورد آخرین آمار 
و علائم و راه های پیشگیری از کرونا در موج 
چهارم در برنامه »گفتگوی علمی« گفت: در 
شــرایط فعلی ما با یک موجی مواجهیم که 
خیلی شدیدتر اســت و سیر صعودی تری 

نسبت به موج های قبلی دارد.
وی که در بیمارســتان مســیح دانشوری 
نیز شــاغل اســت در مــورد وضعیت این 
بیمارستان گفت: بیمارستان مسیح دانشوری 
با اینکه ظرفیت بســیار زیادی دارد اما در 
این موج جدید کل بیمارستان به کرونایی ها 
اختصاص داده شد که البته باز هم کم بود و 
مجبور به کانکس و ویزیت سرپایی بیماران 
بدحالِ نیازمند بستری شدیم.فوق تخصص 
بیماری های عفونی با بیان اینکه کرونا یک 
ویروس فوق هوشــمند اســت گفت: این 
ویروس برای فرار از سیســتم ایمنی بدن و 
گسترش در بدن انسان، مرتباً ساختار خودش 
را تغییر می دهد و در بخش هایی از بدن دچار 

جهش می شــود که سیستم ایمنی بدن آن را 
نمی شناســد و قادر به مقابله با آن نیست.
ابطحیان درمورد نقش واکسن در جلوگیری 
از ابتلا و کاهش درگیری افراد کرونایی گفت: 
مسئله نگران کننده در این زمینه جهش ها و 
تغییرات بسیار سریعی است که اتفاق افتاده 
و همین باعث می شــود که تاثیر واکسن هم 
متفاوت شود و حتی هیچ تأثیری هم نداشته 

باشد.
فوق تخصــص بیماری های عفونی رعایت 
پروتکل هــا را در این وضعیت به شــدت 
توصیه کرد و گفت: با وجود تولید واکســن 
در برخی کشــورها اما همچنان استفاده از 
ماســک و فاصله گذاری اجتماعی تأکید و 
توصیه می شود چراکه واکسناسیون جلوی 
ابتلا را نمی گیرد و افراد واکسینه هم می توانند 
ناقل باشند.ابطحیان با اشاره به سرایت بسیار 
بالای این ویروس و ابتلای دسته جمعی مردم 
اظهارکرد: این ویروس جدید تهاجمی تر و 
وحشی تر شده و ما مواردی زیادی داریم که 
بیمار حالش نسبتا خوب بوده اما در عرض 
۲4 ساعت بدحال می شود.وی از خانواده ها 
تقاضا کرد که در دورهمی ها شــرکت نکنند 
چراکه در این پیک جدید بچه ها خیلی راحت 
تر مبتلا می شــوند و خانواده ها را هم مبتلا 
می کنند.فوق تخصــص بیماری های عفونی 

تأکیدکرد: شــهروندان در صورت مشاهده 
هرگونه علائم مشــکوک بــه ویژه علائم 
تنفسی و حتی بعد از بهبود اولیه، خودشان را 
قرنطینه و استراحت کنند، مایعات فراوان و 
بدون کافئین مانند دمنوش های گرم و سوپ 
مرغ بخورند و خواب کافی و آرامش داشته 
باشند.ابطحیان با بیان اینکه احتمال انتقال 
کرونا از ســطوح خیلی بالا نیست در عین 
حال متذکر شــد: اگر در خانواده ای فردی 
مبتلا شده و سرفه می کند سطوح حتماً باید 

ضدعفونی شوند.
وی یادآورشــد: تاکنــون داروی ثابــت 
ضد ویروس برای کرونا ســاخته نشده و 

داروهایی هم که آزمایشــی استفاده شدند 
همان داروهایی اند که سال های گذشته برای 
درمان عفونت های ویروسی دیگر مصرف 
می شــدند.ابطحیان با بیان اینکه استفاده از 
دو ماســک باعث کاهش سطح اکسیژن 
خون نمی شود گفت: توصیه ما این است که 
ماسک زیرین از نوع جراحی باشد و روی 
آن یک ماسک پارچه ای استفاده شود.وی 
همچنین ابتلای مجدد افراد به کرونا را تأیید 
کرد و افزود: ما مواردی داشــتیم که بعد از 
یک ماه دچار عفونت مجدد و شدیدتر شدند 
بطوریکه منجر به بستری آنها در آی سی 

یو شده است.

خوب یا بد استفاده از دو ماسک

   تاریخ انتشارآگهي:1400/2/7
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گروه گزارش//به مناســبت هفته کار و کارگر، عباس 
اکبری مدیرکل تامین اجتماعی استان هرمزگان، دکتر 
مریم امیری مدیر درمــان تامین اجتماعی هرمزگان، 
ابراهیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
و جمعی از تشکل های کارگری با حجت الاسلام محمد 

عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان دیدار کردند. 
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان در این دیدار گفت: استان 
هرمزگان یکی از استان های پرظرفیت در کشور محسوب 
می شــود اما آمار فقر و بیکاری در این اســتان بالاســت.

حجت الاســلام محمد عبادی زاده افزود: هرمزگان به دلیل 
مهاجرپذیر بودن و ورود افراد ضعیف از دیگر اســتان ها به 
این استان باعث شده است که این آمار بالاتر برود هر چند که 
مردم استان نیز وضعیت مناسبی ندارند اما بخشی از فقر استان 
وارداتی است. حجت الاسلام عبادی زاده عنوان کرد: اشتغال و 
فقر رابطه تنگاتنگی با هم دارند و هر چه آمار اشــتغال بالا 
برود قطعا آمار فقر پایین خواهد آمد. وی اضافه کرد: آمارهایی 

که در رابطه با فقر در اســتان وجــود دارد اصلا قابل قبول 
نیست چرا که هرمزگان ظرفیت بسیار بالاتری نسبت به برخی 
استان ها در زمینه ایجاد اشتغال دارد. امام جمعه بندرعباس با 
بیان اینکه قریب به ۲00کارگاه در استان در حالت تعطیل یا 
نیمه تعطیل قرار دارند اظهارداشت: بعضی افراد امکاناتی را 
برای راه اندازی کارگاهی از جمله زمین و تسهیلات دریافت 
کرده اند اما اکنون کارگاه آنها فعال نیست که باید در ابتدا موانع 
تولید آنها را رفع کرد و اگر کارگاه رها شده است آنها را خلع 
ید و به افراد دیگری که مشتاق هستند واگذار نمایند تا فعال 

شوند. 
حجت الاســلام عبادی زاده ادامه داد: باید تلاش شود از هر 
طریقی چرخ های اقتصادی استان به حرکت درآید تا برای 
افراد بیکار شغل ایجاد شــده و فقر استان از بین برود. وی 
خاطرنشان کرد: مســوولیت ما در استان مضاعف است و با 
مدیریت اشتغال باید تلاش شــود هر ساله با ایجاد اشتغال 
مناســب، میزان بیکاری و فقر استان را کاهش دهیم و این 
امــر نیازمند یک عزم همگانی اســت. نماینده ولی فقیه در 
اســتان اظهارکرد: توجه و توسعه بنگاه های خرد و کوچک 
در اســتان می تواند در ایجاد اشتغال و کاهش فقر تاثیرگذار 

باشد و اشتغال هایی که ایجاد می شود متناسب با شرایط استان 
باشد. حجت الاسلام عبادی زاده افزود: یکی از زمینه هایی که 
می توان برای اشتغال به آن توجه کرد، بحث معادن در استان 
است که تاکنون مغفول مانده است و می تواند به ایجاد اشتغال 
هر منطقه کمک نماید. وی با بیان اینکه باید فرهنگ و نوع 
نگاه به کار در استان تغییر کند، گفت: نوع نگاه و فرهنگی که 
در اســتان به موضوع کار وجود دارد مناسب نیست و باید 
این فرهنگ تغییر نماید چــرا که این موضوع خطر بزرگی 
برای جوانان و فارغ التحصیلان جویای کار اســتان است و 
نوع نگرش جوانان به کار را باید تغییر دهیم وگرنه با چالش 
بزرگی مواجه خواهیم شــد.امام جمعه بندرعباس به رونق 
مشاغل خانگی اشاره و خاطرنشان کرد: باید به مشاغل خرد 
و خانگی توجه بیشتری صورت پذیرد و این مشاغل فعال تر 
از گذشته شوند چرا که با رونق این مشاغل، می توانند بیش 
از صنایع ایجاد اشتغال نمایند. همچنین مشاغلی مانند معادن، 
کشاورزی، صنایع دســتی و دریایی ظرفیت های خوبی در 
اســتان هرمزگان دارند. وی در پایان با تقدیر از مردم استان 
به خاطر مشارکت در قرارگاه مواسات و همدلی و کمک به 
نیازمندان عنوان کرد: به دلیل شرایط بیماری کرونا بسیاری از 
مشاغل خرد تحت تاثیر این موضوع قرار گرفته و کسب و 
کار آنها آسیب دید و باید توجه بیشتری به آنها شود. در ادامه 
مدیرکل تامین اجتماعی استان هرمزگان گفت: فلسفه وجودی 
ســازمان تامین اجتماعی خدمت کردن به جامعه کارگری 
کشور اســت چرا که کارگران نیروی مولد جامعه و اقتصاد 
کشور هستند. عباس اکبری خاطرنشان کرد: اگر در جامعه 
کارگران نباشــند تولید کشور از کار افتاده و اقتصاد شکوفا 
نمی شود و اقتصاد کشور بر پایه تولید و اشتغال است که چرخه 
مولد و موتور محرک تولید نیز توسط کارگران حرکت می کند. 
اکبــری ادامه داد: در همه ابعاد جامعــه اگر کارگران حضور 
نداشته باشــند تولیدی انجام نمی شود و هیچ نهاد و کارخانه 
تولیدی نیز وجود نخواهد داشت. مدیرکل تامین اجتماعی 

هرمزگان عنوان کرد: چرخ تولید بر دوش کارگران قرار دارد 
که در هر شــرایطی کار کرده و زحمت می کشــند تا کشور 
و اقتصاد کشور به ثبات برســد. وی اضافه کرد: در سازمان 
تامین اجتماعی، کارگران یکی از شــرکای اصلی سازمان 
هستند و سازمان متعهد است که خدمات خود را به جامعه 
کارگری ارائه نماید. این مسوول گفت: ما در سازمان تامین 
اجتماعی امانت دار کارگران هستیم و در کنار جامعه کارگری 
و کارفرمایی قرار داریم تا بتوانیم بهترین خدمات را در اختیار 
آنها قرار دهیم. اکبری اظهارکرد: سازمان تامین اجتماعی خانه 
امید کارگران است به همین دلیل سازمان تامین اجتماعی در 
کنار کارگران قــرار دارد تا بتواند بهترین خدمات را هم در 
زمان اشتغال و هم در زمان بازنشستگی به آنها ارائه نماید. 
وی خاطرنشان کرد: سازمان تامین اجتماعی در کنار دیگر 
سازمان ها در راستای ارائه خدمات مطلوب به جامعه کارگری 
قرار دارد و در حال حاضر زنجیره خوبی برای خدمت رسانی 
به این جامعه در اســتان هرمزگان شکل گرفته است. اکبری 
در پایان عنوان کرد: کارگران صاحبان اصلی سازمان تامین 
اجتماعی هســتند و پایه اصلی این سازمان خدمت رسانی 
مطلوب به قشر عظیم کارگری کشــور است. مدیر درمان 
تامین اجتماعی استان هرمزگان نیز در این دیدار گفت: تامین 
اجتماعی تنها نهادی اســت که هم تامین خدمت می کند و 
هم خرید خدمت را انجام می دهد.دکتر مریم امیری به اهم 
اقدامات انجام شده توسط مدیریت درمان تامین اجتماعی 
هرمزگان در سال گذشته اشــاره و عنوان کرد: اجرای طرح 
نســخه الکترونیک و ایجاد پرونده سلامت الکترونیک بیمه 
شدگان، برنامه های اولویت دار سطح بندی خدمات و تامین 
تجهیزات پزشکی، تعمیرات اساسی و بهسازی فضای فیزیکی 
مراکز درمانی ملکی سازمان، برنامه های عملیاتی با اعتباری 
بالغ بر ۲۸۵میلیارد ریال و  صرف اعتباری بالغ بر چهار هزار 
و 7۹0میلیارد ریال از مهمترین برنامه های اجرا شده در سال 

13۹۹ توسط این نهاد می باشد. 
امیری با اشــاره به اینکه در استان درمانگاه های ملکی در 
همه شهرستان ها وجود ندارد خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
مصوبه احداث ۵ درمانگاه در شهرســتان های حاجی آباد، 
پارسیان، بســتک، بندرخمیر و جزیر کیش را اخذ کرده ایم 
تا بتوانیم این کمبــود را جبران نماییم. وی به تعداد مراجعه 
انجام شده به مراکز کلینیکی و پاراکلینیکی این سازمان در 
استان اشاره کرد و اظهارداشت: در سال گذشته یک میلیون 
و ۵7هزار و ۲۵1مراجعه به مراکز انجام شد که از این تعداد، 
4۶7هزار و ۲13مراجعه بــه مراکز کلینیکی و ۵۹0هزار و 
3۸مراجعه نیز به مراکز پاراکلینیکی انجام شده است. امیری 
ادامه داد: بیمارستان خلیج فارس یکی از مراکز ملکی سازمان 
تامین اجتماعی در استان هرمزگان محسوب می شود که با 
۲40تخت فعال در خدمت جامعه کارگری و بیمه شــدگان 
ســازمان و سایر اقشار می باشد که در سال گذشته 17هزار 
و 1۵0بســتری در آن انجام شده اســت. همچنین در سال 
گذشــته پنج هزار و ۲73زایمان در این بیمارســتان انجام 
شــد که ۲هزار و ۸۸1زایمان طبیعی و ۲هزار و 3۹۲زایمان 
سزارین بوده اســت. مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان 
 به آمار بســتری مبتلایان به ویروس کرونا در بیمارســتان 
خلیج فارس اشاره کرد و گفت: از ابتدای شیوع ویروس کرونا 
در کشور تاکنون، چهار هزار و 4۸4نفر مشکوک و مبتلای 
قطعی در بیمارستان خلیج فارس خدمات دریافت کرده اند که 
از این تعداد هزار و 344نفر بستری و سه هزار و 140نفر نیز 
به صورت سرپایی این خدمات را دریافت کرده اند. امیری در 
پایان اظهارداشت: تمام تلاش همکاران ما در مدیریت درمان 
تامین اجتماعی هرمزگان در مراکز کلینیکی و پاراکلینیکی این 
است که بهترین خدمات را به مراجعه کنندگان به ویژه کارگران 
که قشــر زحمتکش جامعه و شرکای ما در سازمان هستند 

ارائه نماییم. 

          امین زارعی/ دریا
Amin.zch2011 @                        gmail.com

به مناســبت هفته کارگر، عباس اکبری مدیرکل تامین 
اجتماعی استان هرمزگان با اسماعیل حاجی زاده رییس 

خانه کارگر استان هرمزگان دیدار و گفتگو کرد. 
مدیــرکل تامین اجتماعی هرمزگان در این دیدار گفت: پنجم تا 
یازدهم اردیبهشت ماه به عنوان هفته کارگر نامگذاری شده است 
و به همین دلیل در اولین روز از این هفته برای عرض تبریک به 
کارگــران در این مکان حضور پیدا کردیم. عباس اکبری افزود: 
خانه کارگر یک تشــکل فعال در جامعه کارگری اســت که از 
حقوق این قشر زحمت کش حمایت می کند. اکبری اظهارداشت: 
فلسفه وجودی ســازمان تامین اجتماعی نیز خدمت کردن به 
جامعه کارگری کشور است چرا که کارگران نیروی مولد جامعه و 
اقتصاد کشور هستند. وی خاطرنشان کرد: اگر در جامعه کارگران 
نباشند تولید کشــور از کار افتاده و اقتصاد شکوفا نمی شود و 
اقتصاد کشــور بر پایه تولید و اشــتغال است که چرخه مولد و 
موتور محرک تولید نیز توســط کارگران حرکت می کند. اکبری 
ادامه داد: در همه ابعاد جامعه اگر کارگران حضور نداشته باشــند 
تولیدی انجام نمی شود و هیچ نهاد و کارخانه تولیدی نیز وجود 
خواهد داشت. مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان عنوان کرد: چرخ 
تولید بر دوش کارگران قرار دارد که در هر شرایطی کار کرده و 
زحمت می کشند تا کشــور و اقتصاد کشور به ثبات برسد. وی 
اضافه کرد: در سازمان تامین اجتماعی، کارگران یکی از شرکای 
اصلی سازمان هستند و سازمان متعهد است که خدمات خود را 
به جامعه کارگری ارائه نماید. این مسوول گفت: ما در سازمان 
تامیــن اجتماعی امانت دار کارگران هســتیم و در کنار جامعه 
کارگری و کارفرمایی قرار داریم تا بتوانیم بهترین خدمات را در 
اختیار آنها قرار دهیم. اکبری اظهارکرد: سازمان تامین اجتماعی 
خانه امید کارگران است به همین دلیل سازمان تامین اجتماعی 
در کنار کارگران قــرار دارد تا بتواند بهترین خدمات را هم در 
زمان اشتغال و هم در زمان بازنشستگی به آنها ارائه نماید. وی 
خاطرنشان کرد: سازمان تامین اجتماعی در کنار دیگر سازمان ها 
در راستای ارائه خدمات مطلوب به جامعه کارگری قرار دارد و 
در حال حاضر زنجیره خوبی برای خدمت رسانی به این جامعه 
در استان هرمزگان شکل گرفته است. اکبری در پایان عنوان کرد: 

کارگران صاحبان اصلی سازمان تامین اجتماعی هستند و پایه 
اصلی این سازمان خدمت رسانی مطلوب به قشر عظیم کارگری 
کشور است. در ادامه رییس خانه کارگر استان هرمزگان گفت: 
در استان هرمزگان 3۵هزار و ۶1۲نفر عضو خانه کارگر هستند 
و از خدماتی که این خانه ارائه می کند بهره مند می شوند. اسماعیل 
حاجی زاده اظهارداشت: در سال گذشته و به دلیل شرایط کرونایی 
کشور، ۲۲۶رشته به صورت مجازی برای کارگران تدریس شد 
و برای چهار هزار و ۶00نفر نیز مدرک صادر شــد. حاجی زاده 
افزود: تمامی آموزش هایی که برای کارگران ارائه می شود رایگان 

بوده و هیچ هزینه ای از آنها دریافت نمی شود.
وی عنوان کرد: افرادی که عضو خانه کارگر هستند می توانند از 

خدمات این خانه استفاده نمایند که یکی از این خدمات استفاده 
از هتل های کارگری در سراسر کشور است که کارگران با هزینه 
بسیار کمی می توانند از این هتل ها استفاده نمایند. حاجی زاده یکی 
از اهداف این خانه را سر و سامان دادن به محل استقرار کارگران 
فصلی و کودکان کار عنوان کرد و گفت: مدت زمان زیادی بود که 
به دنبال زمینی برای ساخت این مکان بودیم که زمینی به مساحت 
۶00مترمربع به این امر اختصاص داند اما متاسفانه این زمین را به 
تصرف درآوردند و در حال تلاش برای بازپس گیری این زمین 
هســتیم تا بتوانیم مکان مورد نظر را هر چه سریعتر بسازیم. در 
پایــان دیدار، مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان از زحمت های 

رئیس خانه کارگر با اهداء لوح تقدیر، تجلیل کرد.

مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان: 

کارگران ،نیروی مولد اقتصاد کشور هستند

 عماد کمالی
مدیر دفتر تسهیلگری و توسعه محلی اسلام 

آباد و گِل کنی
فعال فرهنگی و اجتماعی

kamalihormozgan@gmail.com
بی مقدمه عرض می کنم روزی که دفاتر 
تســهیلگری و توســعه محلی فعالیت 
خود را در ســطح محلات کم برخوردار 
را  فکرش  کسی  کمتر  نمود،  آغاز   شهری 
می کرد که یک روز شاهد این باشیم که 
اجتماعی  تسهیلگران محلی سرمایه های 

یک محله را تشکیل می دهند.
عملکرد موثــر دفاتر تســهیلگری در گرو 
مشارکت مردم در سالهای 13۹7 تا به امروز 
در 10 نقطه از شــهر بندرعباس باعث شده 
اســت که مدل مشــارکت های اجتماعی در 
شــهر تحت تاثیر ســازمان های مردم نهاد و  
تسهیلگران قرار بگیرد که امروزه این محرک 
 هــای مردم نهاد نقش بســزایی در توســعه

 و رشــد اجتماعی، اقتصادی، شهرســازی 
و حقوقی محلات دارند.

دفاتر تسهیل گری با ظهور خود توانستند سد 
محکمی را در مقابل آســیب های اجتماعی 
ایجــاد بکند و اکنون که ایــن درخت نوپای 
اجتماعی شــکل گرفته اســت، باید نهایت 

استفاده را از ظرفیت ایجاد شده برد.
بنده معتقد هســتم باید در ســطح محله و به 
خصوص محلاتی که دارای مشکلات متعدد 
در حوزه های کالبدی اقتصادی یا اجتماعی 
هســتند توان مــردم را افزایــش داد و این 
افزایــش توان همراه با ایجــاد انگیزه و امید 
می تواند نقش بسیار مفیدی را در ادامه روند 

پیشگیری از حاشیه نشینی داشته باشد.
چندی قبل اگر به ســراغ مردم ســاکن در 
محلات کم برخوردار فاقد دفاتر تسهیلگری 

می رفتیم و از آن ها درباره نقش و اثر شــان 
برای وضع موجود محله سوال می کردیم، با 
یک پاســخ روبرو بودیم که تمام مشکلات 
معطوف به دیگران اســت؛ نه جامعه محلی. 
آنها نقش عمده اتفاقات و وضع موجود محله 
را در عاملی بیرون از محل می دانستند و به 
تــوان درون و دارایی های اجتماعی فیزیکی 
و یا فرصت های بالقوه محلی خود نگاه نمی 

کردند.
اما امروزه همان جامعه محلی با آموزش ها و 
روش هایی که توسط تسهیلگران تربیت شده 
دیده اند، به این نتیجه رســیدند که بسیاری 
از اتفاقات را باید خودشــان رقم بزنند و این 
مردم هســتند که خالق صحنــه های مهم در 

زمان های مختلف اند.

با توجه به نزدیک شــدن به فرآیند انتخابات 
در خردادماه ســال جاری انتظار می رود بر 
اســاس آنچه در طول سالهای گذشته درباره 
نقش مشــارکت اجتماعی مردم نســبت به 
تصمیم گیری های شــان ارائه شــده است، 
در این روزها می تواند بــه کار آید.در واقع 
تســهیلگران باید در روزهــای پیش رو با 
تمام توان بــه کمک جوامع محلی خود آمده 
و مردم را بــه حضور حداکثری در انتخابات 
میزان مشــارکت  نمایند.هر چقدر  دعــوت 
مردم در محلات حاشــیه نشین افزایش پیدا 
کند، قدرت اثربخشی یک  رأی در سرنوشت 
محله نمود بیشــتری خواهد داشت.متاسفانه 
گاهی شاهد هســتیم که در برخی از مناطق 
شــهری کاندیداها یا افــرادی که قصد دارند 
از طریق وعده دادن های انتخاباتی نســبت 
 بــه جمــع آوری رای اقدام نماینــد، با ارائه
 وعده های گوناگون فضای فکری سالم محله 
را خدشه دار کرده و رفتار سالم انتخاباتی را 

تبدیل به یک رفتار حاشیه ای می کنند.
جا دارد اول خودم را و سپس همه تسهیلگران 

را نسبت به این نکته آگاه و یادآوری نمایم که 
ورود به عرصه خدمت به مردم صرفاً نیازمند 
این نیســت که با وعده و وعیــد وارد یک 
کارزار انتخاباتی شــده و پس از کسب یک 
کرسی در ساختار شهری، مردم حاشیه نشین 
را فراموش کنیم؛ بلکــه میز خدمت و کمک 
 به مردم همیشــه در سطح محلات دایر است

 و هر کس که احســاس تکلیف و مسئولیت 
دارد و می تواند مشــکلات ساکنان محلات 
را حل نمایند، بدون اینکه چشــم انتظاری از 
آرای مردمی داشته باشــد می بایست برای 
خدمت به مردم در خط مقدم رفع مشــکلات 

محله حضور یابد.
 در واقــع بنــده معتقدم یکــی از علت های 
شــکل گیری حاشــیه نشــینی، وعده های 
انتخاباتــی کاندیدها بوده اســت که به مردم 
این مناطق داده شــده است و به هیچ کدام از 
آن ها یا عمل نشــده است یا در سطح جزئی 
اقداماتی انجام شده اســت که البته این سال 
ها با روشــنگری هایی کــه در این مناطق 
انجام شده اســت، قطعا انتخابات آتی یکی 
از با بصیرت تریــن انتخابات ها را خواهیم 
بود. تســهیلگران باید تمام تــلاش خود را 
در افزایش مشــارکت مردم برای حضور در 
انتخابــات قرار دهند.اعتمادی که بین مردم و 
تسهیلگران به وجود آمده است یک سرمایه 
اجتماعی اســت،  از همیــن رو تقویت این 
سرمایه اجتماعی می تواند به بنیان های مهم 
جامعه کمک بسزایی بکند.  سرمایه اجتماعی 
شکل گرفته که حاصل تلاش سه ساله تسهیل 
گران است، ســبب شــده که کار نامزدهای 
انتخاباتی نسبت به ســال های گذشته سخت تر 
شود. زیرا مردم ساکن در محلات حاشیه نشین 
به راحتی نســبت به یک وعده یا برنامه کاری 
قانع نخواهند شــد؛ بلکه آنها مدل های مختلف 
 و سخنان نامزدهای انتخاباتی را خواهند گرفت

 و بعد از پایش ، نظرشــان را در قالب برگ رای 
در صندوق رأی خواهند انداخت.

کاندیداهای شوراهای شــهر و روستا در سال 
جاری باید با تمام قوا ارائه برنامه داشته باشند؛ 
زیرا ســطح اجتماعی محلات کــم برخوردار 
شــهری ارتقاء یافتــه و به راحتــی نمی توان 
 یک برنامه را ارائــه نمایند. برنامه بدون محتوا 
و بــدون در نظر گرفتن نقش مشــارکت مردم 
بــرای کاندیدهای انتخاباتــی در مناطق دارای 
انتخاباتی شان  دفاتر تسهیلگری حکم شکست 

را دارد.

سرمایه اجتماعی شکل گرفته که حاصل تلاش سه ساله تسهیل گران است، سبب 
شده که کار نامزدهای انتخاباتی نسبت به سال های گذشته سخت تر شود

وعده های انتخاباتی، یکی از علت های شکل گیری مناطق حاشیه نشین

برنامه بدون محتوا و بدون در نظر 
گرفتن نقش مشارکت مردم برای 
کاندیدهــای انتخاباتــی در مناطق 
دارای دفاتــر تســهیلگری حکــم 

شکست انتخاباتی شان را دارد

,,
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